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asigură succesul

Primele 250 de ha 
însâmînțate

1 Alaltăieri seara telefonul redacției 
noastre a zbîrnîit prelung :

—- Vrem să vă informăm, ne-a a- 
nunțat tov. Anton Sofronie, organiza
torul de partid al gospodăriei de stat 
Dragafina, regiunea București, că azi, 
pe tarlalele noastre de la secțiile „Dru
mul subțire" și „Dragalina" s-au în
ceput muncile de prmăvară, inclusiv 
primele însămînțări.

Apoi, tov. Sofronie ne-a arătat că 
într-o singură zi la secția „Drumul 
subțire" au fost discuite 50 de hec
tare, șl grăpate 80 de ha. Sub îndru
marea maistrului de cultură Cornea 
Constantin, pe o tarla ce a fost arată 
adine din toamnă și pe care s-au ad
ministrat cîte 400 de kg. de super- 
fosfat la hectar, mecanizatorul Ilie 
Nicolae din brigada I-a de mecani
zare completă a început primul pe 
gospodărie însămînțările din acest an. 
Folosind cu chibzuință un agregat de 
semănători acționat de tractor U.T.O.S., 
el a însămînțat cu mazăre, pînă la 
căderea serii, 30 de hectare.

Și la secția Dragalina s-a muncit 
cu hărnicie. Aci, au fost grăpate 90 
ha., discuite 38 de ha. și — întrucît 
lucrarea respectivă a început abia 
spre .prînz — s-au însămînțat pu ma
zăre numai 10 hectare.

— Intre alte culturi, a încheiat tov. 
Anton Sofronie, gospodăria noastră 
trebuie să însămînțeze în primăvara 
acestui an, 700 de hectare cu mazăre. 
Consiliul gospodăriei — urmînd indi
cațiile agronomului nostru șef, tov. 
ing. Bonco Simion — a hotărit să în
ceapă semănatul mazărei de timpuriu, 
„în mustul zăpezii" cum se zice. Sîn- 
tem încredințați că procedind astfel 
vom pune bază trainică unei recolte 
bogate de mazăre în acest an.

Ieri seara a sumat din nou telefonul 
îedacției. G.A.S. Dragalina ne anunța 
că suprafața însămințată crescuse cu 
250 de ha.

AU SOSIT TRACTOARE NOI

In raionul Ploești

• - wwkJifc. gg.

în anul acesta, S.M.T.-Calugăreni, 
din raionul Vidra, va primi de la 
industria noastră socialistă un 
mare număr de mașini și unelte 
agricole. Printre acestea, vor fi pri
mite : 70 de tractoare, 10 combine 
C.-l, 70 pluguri P.P.-330, 15 semă
nători de cereale, 10 semănători de 
porumb și altele, in fotografie : un 
nou lot de 8 tractoare U.T.O.S.-27 
primite de curînd, gata pentru a fi 

trimise in rodaj.
Foto : C. DUMITRU

Mai multă atenție 
lucrărilor în livezi

ani pomicultura a că- 
tot mai_important în a- 

Dezvol-
I. ALEXANDRU

Gata de a ieși în campanie
De cum intri în curtea S.M.T.-ului 

Gorneni, regiunea București, privirea 
îți este atrasă de șirurile de tractoare, 
pluguri, discuiioare, cultivatoare Ș1 
alt utilaj, frumos orînduit și alin’at, 
care este gata de plecare spre^ ogoa
rele colectiviștilor și intovărășiților 
din împrejurimi.

„Am -terminat reparațiile, spunea 
zilele trecute directorul stațiunii, tov. 
Neagu Sforaru, iar acum definitivăm 
celelalte acțiuni necesare ieșirii in 
campania de primăvară",

M-am interesat mai îndeaproape de 
felul cum au reușit mecanizatorii de 
aici să termine repararea de iarnă a 
utilajului cu multe săptămîni înainte 
de data planificată. Succesul acesta 
se datorește îndeosebi creării unor 
condiții de lucru cu mult mai bune 
față de anii precedenți. In iarna a- 
ceasta. de pildă, în atelierul mecanic 
a fost introdusă încălzirea centrală 
cu aburi. In acest scop a fost folosită 
o locomobilă reformată. Pe de altă 
parte în acest an stațiunea a reparat 
toate tractoarele în atelierul propriu. 
Ea a fost înzestrată cu noi utila
je de atelier, cum ar fi o borștan- 
gă nouă, un nou banc de centricubat 
și etalonat pompele de injecție. La 
acestea se mai adaugă aprovizionarea 
din vreme cu diferite scule, chei fixe 
și tubulare, pile, menghine de banc, 
spirale de diferite dimensiuni și alte- 
le. Toate acestea, plus asigurarea cu 
piese de schimb necesare reparațiilor 
in sortimente variate, au permis sec
torului mecanic (îng. mecanic șef A- 
nastase Iordan) să planifice cu exac
titate data intrării și ieșirii din re
parație a fiecărei mașini sau tractor 
in parte. La succesul dobindit a con

tribuit în bună măsură și recondițio- 
narea unui mare volum de repere. 
Reutiiizarea unor piese și organe 
vechi prin recondiționare, printre care: 
arbore cotit, bolțuri, cilindri motoraș, 
pompe injecție, injectoare, duze etc. 
au creat posibilitatea economisirii u- 
nor mari sume de bani la capitolul 
„reparații".

Reparațiile fiind terminate, conduce
rea stațiunii și-a înftrcptat atenția 
spre alte acțiuni și îndeosebi asupra 
încheierii contractelor de lucrări me
canizate cu unitățile agricole coopera
tiste din raza de activitate. Persona
lul agronomic, în frunte cu inginerul 
agronom șef Andrei Ludovic și con
tabilul șef Gicu Papadiseia au ajutat 
gospodăriile colective și întovărăși
rile agricole la întocmirea planurilor 
de producție pe acest an, iar apoi au 
încheiat contractele de lucrări pe a- 
nul în curs. Pînă de curînd au și fost 
încheiate lucrări într-un volum total 
de 5.200 de hantri, adică 93 la sută 
față de planul campaniei de primă
vară. In cîteva zile se va definitiva 
și restul de contracte. Intre timp bri
găzile de tractoare au și îndreptat o 
parte din utilaj către unitățile ce le 
deservesc.

După cum se vede, practic, la S.MT. 
Gorneni pregătirile în vederea înce
perii campaniei de primăvară sînt în
cheiate. Rămîne numai ca vremea 
bună să permită declanșarea muncilor 
agricole de primăvară, iar mecaniza
torii de aici, bine pregătiți, așteaptă 
cu nerăbdare această clipă.

I. LEȘEANU

În ultimii 
pătat un loc 
gricultura raionului Ploești. 
tarea pomiculturii se desfășoară aici 
atît în direcția măririi continue a su
prafețelor cu pomi roditori, prin plan
tări în masiv și in livezi familiare, 
cit și pe linia creșterii producției.

In anul acesta, în raionul Ploești 
suprafața livezilor plantate în masiv 
va crește cu 130 de hectare; de ase
menea, se vor planta încă 12.000 pomi 
în golurile existente în livezi. în 
acțiunea de plantare se va ține sea
ma de raionare. stabilindu-se o pro
porție justă între specii și soiuri.

★
După cum se știe, lucrările efectua

te în livezi în perioada de iarnă și 
îndeosebi stropirile împotriva bolilor 
și dăunătorilor au un rol deosebit de 
important în asigurarea unei rodiri 
regulate și bogate. Unele rezultate 
bune în executarea acestor lucrări au 
fost obținute și în raionul Ploești. 
In comune ca: Lipănești, Tîrgșoru 
Nou și altele, au fost formate echipe 
pentru efectuarea tratamentelor in 
livezi, reușindu-se să se execute stro
piri la un însemnat număr de pomi 
fructiferi.

Cu toate acestea, trebuie arătat că 
în raionul Ploești, acțiunea de stro
pire a pomilor roditori, privită în 
ansamblu, este încă mult rămasă în 
ur.mă. Bunăoară, pînă zilele trecute 
au fost stropiți abia 18.270 pomi din 
cei 63.000 planificați. Această situație 
se datorește atît muncii defectuoase 
a inginerilor și tehnicienilor de la 
comune cît și lipsei de control și în. 
drumare din partea secției agricole 
raionale. In această direcție, nu a 
existat o suficientă preocupare nici 
din partea punctului fito-sanitar din 
comuna Ploeștiori. Deși este înzestrat 
cu aparatură suficientă și cu mate
rialele necesare, punctul fito-sanitar 
>nu a dus o activitate susținută pen
tru o cît mai bună deservire a comu 
nelor, nu a urmărit permanent for
marea echipelor de stropit.

Nu e mai puțin adevărat 
că unele comitete executive 
turilor comunale privesc cu

acțiunea de îngrijire a pomilor rodi
tori. Astfel, la Pâulești, comună cu 
cel mai dezvoltat sector pomicol din 
raion, în ciuda faptului că echipele 
de stropit au fost organizate din vre
me, lucrarea s-a desfășurat nemulțu
mitor, deoarece sfatul popular comu
na] nu a sprijinit in măsură cuvenită 
această acțiune, socotind-o ca o... 
„treabă a raionului". Pe de altă par
te, nici agronomul Petre Tudorache 
nu s-a interesat în suficientă măsură 
de stropitul pomilor; ca urmare, din 
planul comunei de 40.000 pomi nu au 
fost stropiți decit circa 6.000.

O lipsă de preocupare condamna, 
bilă în această direcție se observă în
deosebi din partea organelor tehnice 
de la comune. Deși cifrele de plan au 
fost repartizate din timp comunelor, 
unii agronomi s-au ocupat fără simț 
de răspundere de îndrumarea lucrări
lor de sezon în livezi. Din această 
cauză, într-o serie de comune ca : 
Ariceștii Rahtivani, (ing., agr. Pelte- 
chi Anastase), Cocorăști Colț (teh. 
agr. Dumitrescu Constantin), Dărmă- 
nești (teh. agr. Călin Niculae), Plo- 
peni (tehnician agr. Cătană Ana), 
Mănești etc., stropirile se efectuează 
defectuos, planul fiind mult rămas 
în urmă. O serioasă rămînere în ur
mă cu stropirile se observă și în li
vezile unor unități agricole coopera
tiste. La G.A.C. Aricești, de pildă, 
nici pînă acum nu s-au luat măsuri 
pentru începerea stropitului deși gos
podăria are o suprafață de 11 ha de 
livadă. Stropirile de iarnă ale pomi
lor roditori sînt neglijate M în gos
podăriile colective din Bărcănești. 
Valea Călugărească și altele.

Pentru a curma această situație ne
satisfăcătoare, inginerii de la secția 
agricolă raională trebuie să meargă 
mai des pe teren, să controleze și să 
urmărească îndeoaproape modul cum 
își desfășoară activitatea tehnicienii 
agronomi de la comune, astfel incit 
în scurt timp planul de stropiri să fie 
realizat.

LA RĂSADNIȚE

La gospodăria colectivă „Iile Pintilie" din satul Dobrenl. comuna Vărăști, 
regiunea București, sectorul legumicol ia o mare extindere în acest an. In 

fotografie: Mai mulți colectiviști lucrînd la răsadnițe.
.(Fotos M, IVANCIU).

și faptul 
ale sfa- 
nepăsare

C. PAUL,

Go podăria agricolă de st.it Peștera 
din regiunea Constanța a obținut anul 
trecut aproape 4.000 de litri de lapte 
pe cap de vacă furajată, la un preț 
de cost de 0.95 lei per litru. Remar
cabil prin sine însuși, rezultatul trebuie 
subliniat și pentru faptul că gospodă
ria posedă vaci de rasă roșie de 
stepă; la multe unități din juru-i, va
cile din această rasă dau producții de 
aproape două ori mai mici decit cele 
pe care le obține G.A.S. Peșteri.

Iată cum s-a lucrat în gospodărie 
pentru a se obține producția si costul 
de mai sus.

provenit de la vaci cu producții mari 
au fost îngrijiți și furajați cu o deo
sebită atenție pînă 
în producție 
G.A.S. Peștera
de lapte chiar de la primipare. Astfel, 
vaca Tanța a dat 4.298 de litri de 
lapte, iar Breaza II — 3.534 de litri 
într-o perioadă de lactație care a du
rat numai 240 de zile.

la intrarea lor 
Datorită acestui fapt, 

mulge cantități mari

in ultimii 2 ani nici un caz de morta
litate la viței și tineret taurin.

Pentru recolte 
bogate

Pentru a obține și în acest an re
colte bogate, membrii gospodăriei a- 
gricole colective „Secera și Ciocanul" 
din comuna Răcăciuni, raionul Bacău, 
se pregătesc din vreme pentru campa
nia însămînțărilor de primăvară. Pînă 
acum ei au reparat 3 semănători, 8 
boroane și 7 pluguri, au condiționat 
2.000 kg de sămînță și au transportai 
la cîmp, numai în ultimele cîteva zile, 
peste 100 tone de gunoi de grajd bine 
putrezit.

©

Intense pregătiri
In ultimele zile, colectivul de mun

citori și tehnicieni de la gospodăria 
de stat Călan, regiunea Hunedoara, a 
intensificat pregătirile pentru campa
nia de primăvară. Astfel, gospodăria 
a condiționat întreaga cantitate de
sămînță necesară însămînțărilor de
primăvară și a trimis din aceasta probe 
la laboratorul pentru 
țelor din Alba Iulia. 
ultimul timp au fost 
cîmp peste 440 de 
grajd.

controlul semin- 
De asemenea, 
transportate 
tone gunoi

în 
la 
de

O STĂRUITOARE MUNCA
DE AMELIORARE ȘI SELECȚIE 

A EFECTIVULUI TAURIN
De cîțiva ani, G.A.S. Peștera se 

străduiește să obțină vaci cu conform.- 
ție normală, corectă, bine dezvoltate. 
In acest scop, pleeîndu-se de la core
lația pozitivă a adîncimii toracice și 
producția de lapte, s-a trecut la potri
virea exemplarelor de împerechere în 
așa fel îneît să se obțină animale cu 
o adîncime toracică mai mare. Pînă 
acum s-a ajuns ca adîncimea toracică 
să crească cu aproximativ 2 cm. fapt 
ce înlesnește posibilitatea dezvoltării 
cordului și pulmonilor. In condițiile 
exploatării maxime, vacile cu cordul și 
pulmonii mai dezvoltați sînt rezistente 
la T.B.C. Totodată lucrările de selec
ție au urmărit ridicarea potențialului 
productiv al vacilor. Vițeii care, au

așa sînt crescuți vițeii

Practic, îngrijitorii de animale de la 
G.A.S. Peștera cresc vițeii și tineretul 
taurin în felul următor. Vițelul nou 
născut este cintărit, introdus în boxe 
și alăptat cu biberonul. Pînă în urmă 
cu cîteva luni alăptarea vițeilor s-a 
făcut la găleată. Folosirea biberonului 
dă însă rezultate mai bune. In primele 
6-19 zile, vițelul primește lapte colos- 
tral de la mama lui. In prima lună el 
primește tot lapte matern, apoi lapte 
provenit de la mai multe vaci. în me
die se dă unui vițel 390-400 de litri 
de lapte integral și 500 de l'tri de lapte 
tras. De la 12-15 zile vițelul este obiș
nuit să consume făină de ovăz, iar 
după 30 de zile primește uruială for
mată din ovăz, tărîțe, șroturi și cretă 
furajeră. Vara vițeii pășunează pe cul
tură de masă verde: borceag de pri
măvară și lucernă. La doi ani se fo
losește cu succes pășumtul de noapte, 
îngrijitorii acordă o deosebită atenție 
igienei și hrănirii pentru evitarea ente. 
ritei. Datorită măsurilor luate pentru 
respectarea igienei, gospodăria n-a avut

ADMINISTRAREA VITAMINELOR 
ÎN HRANA DA REZULTATE BUNE

Demn de remarcat e faptul că la 
G.A.S. Peștera s-au aplicat cu curaj 
metode noi de furajare. Astfel, în urma 
recomandărilor făcute de un colectiv 
de cercetători ai Academiei R.P.R., 
care a constatat că furajele erau să
race în vitamine, s-a administrat — cu 
precădere vițeilor în perioada de st bu- 
iație — vitamina A (100-150 unități 
internaționale pe kg de greutate vie). 
Rezultatele au fost foarte buni. Astfel, 
prin administrarea vitaminei A s.a în
lăturat în scurt timp o formă rebelă de 
diaree care, dacă nu era de îndată în
lăturată, ar fi dus cu siguranță la pier
deri de viței. Vitamina a avut o influ
ență deosebită în creșterea sporului de 
greuta'e a animalului. Comparația fă
cută între două loturi de viței a ară
tat că, la înțărcare, vițeii cărora ți se 
administrase vitamina A au depășit în 
greuta'e pe ceilalți cu 27 de kg în me
die. Daci acest spor în greutate s-ar 
fi realizat nu prin folosirea vitamine
lor ci cu ajutorul furajelor obișnuite 
s-ar fi cheltuit cu aproape 100 de lei 
mai mult. Administrarea de vitamine 
duce la animale sănătoase, mai bine 
dezvoltate și la reducerea cheltuielilor 
pe kilogram de spor creștere în greu
tate. Administrînd vitarpine, G.A.S. Peș
tera a obținut — la viței de șase luni 
— sporuri zilnice de creștere în greu
tate egale cu 800 de grame. Experiența 
G.A.S. Peștera a demonstrat că vita
minele au efect pozitiv la taurinele de 
orice vîrstă.

,,Mocanul", așa l-au zis oamenii din 
Căscioarele, raionul Negru Vodă, chiar 
din ziua cind el s a statornicit aici.

Era cu 40 de ani în urmă ; tinăr să
rac din Rășinarii Sibiului, lim Radu 
venea pe meleagurile dobrogene să-și 
ciștige plinea zilnică. Venea in locuri 
arse de soare, el om de la munte, să 
slugărească pe la cei bogați, — cioban 
la oile acestora. Fața-i brăzdată de cute 
mari arată și astăzi cite a trebuit să 
îndure el, aici la Căscioarele, unde cre
dea că pîinea se poate ciștiga mai ușor 
decit acolo de unde venea. Nu știa că 
bogătanii la care a trebuit să slugă
rească în Dobrogca, erau la cuget și 
la faptă ca cei din salul lui de baștină. 
Credea, dar și-a schimbat repede a- 
ceastă credință, răminind totuși să în
dure nu numai lipsurile vieții, dar 
cîinoșenia celor la care slugărea.

Vara. în Robrogea, căldură ca 
cuptor ; iarna, viscole năpraznice 
vînturi aspre — vînturi de stepă ; 
oile pe cîmp, ori la iernat, Ion Radu a 
robotit pur și simplu pentru ca bogă
tanul, slăpînul său, să strîngă pungă 
Ungă pungă de bani.

S-a însurat, a făcut copii și a locuit 
mulți ani intr-o casă formată dintr-o 
cameră și o tindă. Viață tot mai lipsită 
de bucurii, — de pîine și de bucate. Să
răcie lucie.

S-a luminat însă și via[a „mocanu
lui" cind lumina cea mare a lui 23 Au
gust s-a revărsat peste întreaga noas
tră fără. Rouă momente au rămas și 
vor rămîne neșterse din sufletul lui Ion 
Radu. Primul — primirea lui în rîndu- 
rile partidului ; al doilea — înscrierea 
lui în gospodăria colectivă din Căscioa
rele.

De atunci, colectivistul Ion Radu 
muncește cu drag ; hărnicia lui este un 
exemplu pentru toți colectiviștii din 
Căscioarele. El este prețuit și stimat de 
întreg satul. Viața pe care o trăiește 
acum este viața unui adevărat om. In 
anul trecut, Ion Radu a primit pentru 
cele 1.109 zile-muncă 2.400 kg grîu, 
3.900 kg porumb, 350 kg orz, 400 kg 
floarca-soarelui, 360 kg cartofi, 300 kg 
ceapă, precum și însemnate cantități 
de brinză, fasole, vin, țuică etc. Re a- 
semenea, el a mai încasat și 7.763 lei.

— In toamna trecută, mi-a spus Ion 
Radu, i-am făcut nuntă băiatului celui 
mare. Din veniturile primite am putut 
cumpăra și mobila pe care o vedeți. 
Pe una din fete am dat-o la școală și 
astăzi este felceră ; celor două fete că-

sătorite de curînd le-am cumpărat și 
lor mobilă. Mă bucur de bucuria lor și 
nu mai am altă dorință decit să fiu 
sănătos ca să pot să muncesc și să văd 
gospodăria noastră colectivă că se dez
voltă și pe colectiviștii din Căsicioarele 
că trăiesc tot mai din belșug.

„Mocanul" de acum 40 de ani este 
un om ca toii oamenii care cunosc 
dulceața vieții de colectivist ; un om

CÎTEVA MASURI 
CU REZULTATE BUNE

La G.A.S. Peștera existau veci 1S 
care perioada de lactație dura sub 300 
de zile. La vaca Breaza II, despre care 
am vorbit, perioada de lactație a du
rat, după cum am văzut, numai 240 
de zile. Tehnicienii gospodăriei au stu
diat literatura de specialitate și au a- 
juns la concluzia că potențialul pro-, 
ductiv al vacilor poate fi mai bine fo-

H. VALENTIN

1OLANDA CIMPEANU

LA ORA DE PRACTICĂ

(Continuare in pag. 3-a)

Stațiunea experimentală I.C.A.R.-Făl ticeni, regiunea Suceava. în sera sta
țiunii. tov. profesor Pomohaci Nic. explică președinților și brigadierilor 
din gospodăriile colective, care urmea ză aici cursuri pentru ridicarea cu

noștințelor lor agrotehnice, procesul de dezvoltare a plantelor.
Foto : AGERPRES
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Hărnicia și priceperea a- 
dăugate la condițiile de cli
mă favorabile dar mai cu 
seamă la pămîntul bogat 
ce-l posedă, au făcut ca ță
ranii muncitori din raionul 
Săcuieni să obțină întot
deauna producții de cereale 
mai mari la ha, decit cei din 
multe alte raioane ale re
giunii Oradea. Acest lucru 
a determinat de fapt și o 
stare mai bună a locuitorilor 
din raionul Săcuieni.

Muncind însă, fiecare pe 
bucata lui de pămînt și așa 
cum au apucat din bătrîni, 
recoltele de cereale n-au 
fost nici pe departe pe mă
sura posibilităților existente 
aici. Țăranii muncitori indi
viduali au văzut că membrii 
gospodăriilor colective și a 
întovărășirilor agricole, mun
cind pe tarlale mari, cu mij
loace mecanizate și după 
cele mai avansate reguli a- 
grotehnice, obțin recolte cu 
mult mai mari decit ei. In 
anul trecut, de pildă, gospo
dăria colectivă din Cadea a 
obținut 2.300 kg grîu, 3.900 
kg, porumb știulețj Ia ha, 
iar cea din Săcuieni — 2.000 
kg. grîu și 6 000 kg porumb 
știuleți la ha. Producția me
die pe raion, obținută de 
gospodăriile colective, a fost 
de 1959 kg grîu și 3059 kg. 
porumb boabe la ha, pe cînd

•LLL'^NDEMN
*

cea obținută de țăranii mun
citori cu gospodărie indivi
duală a fost de numai 1082 
kg grîu și 2039 kg porumb 
la ha

Recolte de grîu și porumb 
cu sute de kg mai mari de
cit ceie din sectorul indivi. 
dual au obținut întovărășiri
le agricole. întovărășiți! din 
Tirgușor, de exemplu, au 
realizat in 1959 cite 1.800 kg. 
grîu la ha și 3.509 kg po
rumb la ha, cei din Cherechiu 
1922 kg grîu, iar cei din 
Diosig 1.808 kg. grîu la ha.

Recoltele mari obținute în 
fiecare an de către colecti
viști și întovărășiți, față de 
sectorul individual, n-au 
trecut neobservate. Acest 
lucru a determinat pe mulți 
dintre țăranii muncitori să 
se intereseze mai îndeaproa
pe de felul cum sînt rostu te 
treburile în gospodăriile co
lective și în întovărășirile a- 
gricole.

Pentru a înțelege mai ușor 
avantajele lucrării pămîntu- 
lui în comun și cu sprijinul 
mașinilor statului, modul de 
organizare și retribuire a

muncii în unitățile agricole 
socialist-cooperatiste, comi
tetul raional de partid a or
ganizat <n toamna anului 
trecut un instructaj de 5 
zile cu secretarii organiza
țiilor de bază din comune și 
jiiiiiiiiiiliiilililiiiiiiiliilllliiiiiiiiililiiniiiiliiiiilillllili.

Noi ogoare 
unite
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o consfătuire cu agitatorii. 
Cu această ocazie s-au dis. 
cutat aceste probleme și s.a 
arătat cum trebuie popu
larizate succesele dobindite 
de gospodăriile colective.

La rîndul lor comuniștii 
și agitatorii au organizat 
discuții largi pe aceste teme 
urmate de vizite în gospo
dăriile colective. Activiștii 
sfaturilor populare comunale 
au fost de asemenea atrași 
în munca de transformare 
socialistă a agriculturii. In 
felul acesta organizațiile de 
partid și sfaturile populare

au desfășurat o largă mun
că politica pentru atragerea 
țăranilor muncitori pe făga
șul agriculturii socialiste.

Cele 485 kg grîu și 400 
kg porumb boabe obținute 
de colectiviștii din ' comuna 
Galoșpetreu mai mult la ha 
decit membrii întovărășirii 
din comună, au constituit 
mijlocul cel mai eficace in 
lămurirea intovărășiților de 
a trece la forma superioară 
a muncii în comun: gospo. 
dăria coectivă. Obținînd 
producții mari și dezvoltîn- 
du-se multilateral gospodă- 
r a de aici a putut repartiza 
la ziua-muncă însemnate 
cantități de produse precum 
și 11,61 lei. Tocmai de a- 
ceste exemple s-au folosit 
comuniști ca Ion Borbely, 
Gavril Florău, Ștefan Sziics 
și alții din organizația de 
bază din comună pentru a 
lămuri pe țăran i muncitori 
să treacă in 
lectivă.

Rezultatul 
se arate. Cu 
urmă toți țăranii muncitori 
din comună au intrat in 
gospodăria colectivă. Dar nu

gospodăria co

n-a întîrziat să 
cîteva zile în

numai țăranii muncitori d’n 
Galoșpetreu, ci și mulți alții 
din comunele ra onului Să- 
cuieni s-au convins că sin
gura cale spre belșug și bu. 
năstare, e gospodăria colec. 
tivă. Astfel, în ultima lună 
în 7 comune și sate au fost 
înființate noi gospodării co- 
lect.ve, în care au intrat 
toți țăranii muncitori. In 
comuna Cheșeriu. de pildă, 
6C3 familii cu 1.500 ha au 
inaugurat de curînd o gos
podărie colectivă pe care au 
denumii o „Ady Endre". Alte 
gospodării colective au luat 
f ință și in comunele Chere- 
chiu, Tarcea, T rgușor etc. 
De asemenea. în vechile 
gospodării colective au in
trat un mare număr de noi 
membri. In gosnodăria co
lectivă din Sim’an, bună
oară, au fost prim te in ulti
mul timp 450 de familii din 
comună. în cea din Diosig 
peste 300, iar in cea din Să- 
cyieni neste 550 de familii.

In ultimele luni au intrat 
în gospodăriile colective din 
raionul Săcuieni peste 7 900 
de fam'lii de țărani munci
tori. In prezent gospodăriile 
colective numără peste 10.900 
de familii cu 29.000 de ha, 
ceea ce înseamnă un procent 
de peste 60 la sută colecti
vizat și 90 la sută cooperați- 
vizat.

V. CAZACU
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Aspecte din munca cultural-artistică

La S. M. T. „1 Mai
„In astă seară echipa artistică are 

repetiție. Toți membrii echipei 
invitați să' se prezinte la sala de 
tivități, unde va fi prezent și tov. 
Spanache de la Teatrul de Stat 
Brăila". Aceste cîteva rînduri scrise 
stîngaci pe o coală de hîrtie afișată la 
gazeta de perete a S.M.T.-ului „1 Mai"- 
Brăila. ii invita astfel pe Costică Cru- 
ceanu, mecanic agricol, Gica Huțuleac, 
funcționară, Grigore Rodicenco, sudor 
și pe toți ceilalți .,artiști" ai S.M.T.- 
ului, să se prezinte la repetiții. Și cum 
artiștii sînt conștiincioși nu numai la 
locurile de muncă, spre lăsatul serii 
erau cu toții prezenți „la cea de a doua 
datorie", cum îmi spunea tov. 
Bogoi, „culturalul" stațiunii.

— E toată lumea prezentă ? 
nicui, brigadierul, colectivista... ?

— Cu toții.
— Atunci să începem. Mai 

intră în scenă colectivistul. Așa, așa 
brigadierule. Va trebui însă 
cind vorbești să stai cu fața 
public...

Artistul de pe scenă, atent 
servațiile regizorului, nu era 
decit mecanicul Cruceanu.

— Ce piesă se repetă în
seară, l-am întrebat pe tovarășul
Bogoi.
- „I 

de o gospodărie agriccX.ă

sint 
fes-

din

Ion

Paz-

intli

atunci 
înspre

la ob. 
altul

astă

Paznicul colectivei". E vorba 
colectivă 

care luptă pentru creșterea fondului 
de bază și dezvoltarea unor ramuri 
anexe. In scurtă vreme o să avem 
„premieră" Ia stațiune, și după aceea 
plecăm în „turneu" pe la gospodă
riile colective din raionul nistru, 
căută tov. Bogoi să mă pună la cu
rent cu activitatea echipei artistice a 
S.M.T.-ului lor.

Așa am mai aflat că șl în zilele 
din urmă echipa a avut o rodnică ac
tivitate artistică. Mult au fost aplau
date și apreciate cupletele și tnono- 
l.'.’gurile satirice Ia adresa fierarului 
Ion Vlad care deseori lipsea de la 
lucru, sau cele care biciuiau nepă
sarea mecanizatorilor Ion Popoacă și 
Dragomir Walter care se culcau în 
paturi îmbrăcați în salopete murdare 
de ulei etc. Echipa artistică a avut 
cuvinte de laudă pentru fruntași ca 
tractoristul Gheorghe Ccnclu, care 
anul trecut a executat cu tractorul lui 
peste 1-200 de hantri, sau mecaniza
torii din echipa lui Cruceanu, frun
tașă la reparatul utilajului agricol 
necesar campaniei de primăvară etc

Activitatea culturală la S.M.T.-ul 
„1 Mai" nu se mărginește numai la 
echipa artistică. Ea este multiplă șl 
se desfășoară sub diferite forme. Me
rită aprecieri și rodnica activitate 
care se duce pentru popularizarea 
cărții. Un bun mijloc în acest scop 
sînt gazetele de perete unde p:<t fi 
întîlnite recenzii și coperte ale dife
ritelor cărți literare și tehnice, pre
cum ș| standurile amenajate in in
cinta stațiunii. Din Inițiativa U.T.M.- 
ului și sindicatului a fost organizat

In adincul Bărăganului chera zile 
însorite de adevărată primăvară, în 
adevărată lună de iarnă, altădată bo
gată in viscol ji ger, transformă cu re
peziciune și chipul și sufletul oameni
lor. Pe ulițrie din Dragoș Vodă — co
mună din raionul Călărași — bărbații 
stau la cite o vorbă doar intr-o flanca, 
unii s-au așezat pe pămîntul proaspăt 
zbicit, simțindu-i parcă căldura lui tai
nică, ocrotitoare In fața sediului colec
tivei, colectiviștii poartă discuții gos
podărești. fac pronosticuri asupra vre
mii, cei bătrini Invocă amintiri din alți 
ani atit de îndepărtate incit tinerii 
simt că nu pot aduce nici o completare. 
Din difuzoarele de pe stilpi se revarsă 
săltărețe melodii populare romineșli. Șri 
oamenii sint veseli, au chipuri lumi
noase, netede.

Și mă gindesc că nu cu mulți ani in 
urmă ciobanul Copilaș Gheorghe, Ivan 
7 lider și alții căutau cu inima strinsă 
la sacul cu mălai, ultimul pc care-l mill 
aveau și care se termina vertiginos. Ce 
urma apoi Drumul îndatorării care 
ducea întotdeauna in ograda conacului 
boieresc.

Cu zece ani în urmă a luat ființă co
lectiva. Acum toată comuna e colectivi
zată^ Mindri de rezultatele muncii lor 
colectiviștii au pus și un panou in gară 
la Ghimpați, să vadă toată lumea ce 
au izbutit ei prin munca unită. In mar
ginea satului au înălțat construcții jo- 
lusitoare : trei grajduri, o maternitate 
pentru scroafe, un saivan, trei magazii, 
ba și o cramă.

In inima Bărăganului aspru și secetos 
legumele au fost întotdeauna o raritate. 
Arareori trecea prin sale cile un picior 
de grădinar speculant care vindea niște 
resturi ofilite sau putrezite — și nu pe 
bani ci 
grădina 
miței, 
cele 20 
dovedit 
Colectiviștii au primit la 
0,400 kg. varză 0,150 kg 
kg. cartofi și 0,570 kg alte legume in 
afară de faptul că au vîndut produse 
in valoare de circa 90.000 de lei.

— Ba am constatat anul trecut, imi 
spune tov Lungu lori, unul dintre con
tabili, că ceapa și cartoful dau recolte 
bune și in cultura neirigată. De aceea, 
anul acesta facem contract cu Aprozarul 
ca să valorificăm mai bine produsele.

0 gospodărie in Bărăgan cu peste 
2.400 hectare, ca cea din Dragoș Vodă, 
este prin excelență cerealieră. Iar oame
nii știu să lucreze pămîntul. Chiar în 
condițiile nefavorabile ale anului trecut 
ei au obținut : 1,495 kg la orz. 1.905 kg. 
la nrzoaică, 2.154 kg. porumb boabe, 
1.452 kg. floareasoarelui la hectar (pe 
o suprafață de 242 ha.).

Tovarășul Lungu are din 
cizare :

Floarea-soarelui e foarte 
pentru noi. Din venitul 
2.311.031 lei obținut la cultura plante
lor, floarea-soarelui ne-a adus 820.108 
lei. De aceea anul acesta vom Insămîn- 
ța cam aceeași suprafață. In ceea ce 
privește sfecla de zahăr am contractat 
88 de ha. și sperăm să obținem ca și 
în anul 1958, premiul pentru cea mai 
bună recoltă la hectar, obținută pe 
raion.

— Ce intenții aveți față de sectorul 
zootehnic ? Întrebarea mea il găsește 
pregătit pe tovarășul Beșleagă Gheor
ghe — cel de-al doilea contabil.

pe grine. Acum colectiviștii au 
de zarzavat pe marginea lalo- 
Cam departe de comună, dar 
de ha de grădină irigată s-au 
o adevărată sursă de venituri, 

ziua-muncă 
ceapă, 0,400

nou o pre-

rentabilă 
bănesc de

concursul ,,Iubiți cartea" la care par
ticipă un număr de 18 tovarăși.

Un număr de alți 126 de tovarăși 
sînt cititori activi cu fișe la biblio
teca noastră, care are peste 700 de 
volume, îmi mai sPuse responsabilul 
cultural.

In cadrul colțului roșu s-au făcut 
numeroase recenzii de cărți care au 
fost citite mai înainte în grupe de 
oameni.

In legătură cu activitatea cultu
rală la acest S.M.T., se mai poate 
vorbi și despre vizionarea î>n colectiv 
a unor spectacole teatrale și cinema-

tcgrafice, nu numai televizorul
stațiunii ci și la teatrul și cinemato
grafele din oraș. în prezent, în sta
țiune se desfășoară un campionat de 
șah la care participă 46 de mecani
zatori. Mai amintim apoi și de inte
resul manifestat de mecanizatori în 
privința participării lor în număr 
mare la învățămîntul de masă și la 
alte cursuri, ca, de pildă, cercul de 
economie concretă, de studierea isto
riei șl statutului partidului 
etc. în 
cercuri 
răși

nostru 
total la aceste cursuri și 
participă peste 70 de tova-

...și la G.A.S. Urleasca
Prea multe în ce 

cultural-artistică de 
tate nu sînt de spus- 
pe tov. Nedelcu Focșa, președintele 
comitetului sindical să ne arate.

— Activitatea cultural-artistică și 
spus tov.

privește munca 
ia această uni- 
Dar să-l lăsăm

mai ales cea artistică ne-a 
Focșa se des.fășoară slab.

—De ce? l-am întrebat.
—■ Fiindcă nu avem nici 

nici brigadă artistică. La 
gospodărie e mai greu să formăm așa 
ceva pentru că nu avem oameni pen
tru echipă și care să scrie texte (ul
terior am aflat tot de la tw. Focșa 
că dinsul în vremea studenției a scris 
multe texte, de 'asemenea, că gospo
dăria lor are destui salariați care 
ar putea scrie diferite texte din viața 
unității. Cît privește formarea unei 
brigăzi sau echipe artistice, din ‘nu
mărul mare de salariați ai gospodă
riei, s-ar putea recruta un 'întreg an
samblu). In general munca cultural- 
artistică la gospodăria noastră s-a 
,,pus pe picioare" d?'rr de cîteva 
luni. Așa că, deocamdată nu putem 
vorbi prea mult despre așa ceva, a 
mai spus 'dînsul.

Intr-un fel, tov. Focșa avea drep
tate. In ’gospodăria de stat Urleasca 
activitatea cultural-artistică are pu
ține roade. Și dacă ar fi să cer
cetăm mai îndeaproape lucrurile, am 
vedea că la cele peste 1.200 de vo
lume pe care le are 'biblioteca, nu
mărul cititorilor este mic. De ase
menea, foarte rar pot fi 'intîlnite la 
gazetele de perete recenzii de cărți 
literare sau tehnice. In cadrul gospo
dăriei nu a fost organizat concursul 
„Iubiți 
destui.

Ceea 
muncii 
este participarea unui număr mare de 
salariați la ‘cursurile agrozootehnice 
de masă. Meritele însă nu sînt ale 
cel?; care au datoria să se ocupe de 
activitatea culturală și nici măcar 
al tov. Ion Mircea, responsabilul cul-

echipă și 
noi în

cartea", deși 'amatori sînt

ce poate 'fi lăudat în direcția 
culturale la această unitate

&

— In anul 1959 am obținut din creș
terea animalelor un venit de 317,145 
lei, Ferma dc oi, care numără 1105 ca
pete. ne-a adus jumătate din acești 
bani. Pentru acest an ne-am propus să 
obținem din zootehnie 700.000 Ici venit.

Din discuție aflu că la ultima adunare 
generală numeroși colectiviști înscriși la 
cuvint au cerut să se dezvolte sectorul 
creșterii animalelor, să se contracteze 
cantități mai mari de produse animale
.illllllllllllllllllllllllllll’llll^^

Carnet

Vodă e un adevărat 
ceea ce privește dez- 
animalelor. Colecti- 

tot ansamblul de

de reporter 
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ca in anii trecuți, La vaci, la porci efec
tivele se vor dubla cu exemplare din 
prăsilă proprie. Asta înseamnă că co
lectiviștii vor avea circa 110 vaci de 
lapte, peste 100 de scroafe, 1.300 de oi 
etc.

Deci la Dragoș 
an de cotitură în 
voltarea creșterii 
viștii au chibzuit
măsuri. La fermele de animale au fost 
puși oamenii cei mai pricepuți. lJc ac
tualul brigadier tov. Goga Constantin il 
va ajuta, in curind, colectivistul Sila 
Nicolae care se va întoarce de la școală. 
De turma de oi răspunde colectivistul 
Copilaș Gheorglie, un bătrîn, priceput 
în meserie. La fermele dc porci mun
cesc echipele comunistului Ivan Tudor 
și utemistul Popescu I. Constantin. Im 
insistența lor adunarea generală a hotă- 
rit să contracteze 100 rle porci ingră- 
șați. Tot ei au ales, împreună cu medi
cul veterinar, 60 de scrofițe pentru 
prăsilă.

Colectiviștii știu că porumbul siloz 
are o mare însemnătate in creșterea 
animalelor. De aceea vor insămința o

PE SCENA CĂMINULUI CULTURAL

tural din cadrul comitetului de în
treprindere, fiindcă dinsul se ocupă 
de orice alte treburi în gospodărie 
în afară de activizarea muncii cultu- 
ral-artistice.

— Zilele acestea, zicea în conti
nuare tov. Focșa, vor avea loc ale
gerile organelor sindicale și atunci 
vom discuta această iproblemă. De 
asemenea, a mai adăugat dînsul, 
pentru munca culturală va fi ales 
un Itovarăș care să se ocupe cu mai 
mult interes și tragere de inimă.

Este necesar ca și tovarășii de Ia 
gospodăria agricclă de stat Urleasca 
să se preocupe cu adevărat de activi
tatea cultural-artistică de aici. Exem
plu pot lua de la S.M.T. ,,1 Mai“ 
Brăila care se află ’doar la doi pași 
de ei.

GH. BACIU

în această iarnă, în unitățile agri
cole socialist-cooperatiste din raionul 
Giurgiu au fost organizate 42 de 
cercuri agrozootehnice, precum și un 
număr de 16 cicluri de conferințe, pe 
lingă căminele culturale. Pentru buna 
desfășurare a învățămîntului 
zootehnic de masă, secția 
raionului, în colaborare cu 
vățămint și cultură l-a 
toți lectorii. De asemenea,
primit tematicele lecțiilor, material 
didactic etc. Totodată, cu sprijinul 
sfaturilor populare comunale, pentru 
căminele culturale, cît și pentru sălile 
unde se țin lecții s-au repartizat lemne 
de foc. Măsurile luate din vreme au

agro, 
agricolă a 
cea de în- 
instruit pe 
aceștia au

suprafață de 106 hectare ; ei au luat 
și măsurile necesare în vederea ridicării 
unor noi construcții. Ei au propus să 
se repartizeze mai multe produse la 
fondul dc bază, pentru a se ridica grab
nic un grafii pentru 80 vaci, o materni
tate pentru scroafe, o hală pentru păsări, 
o nouă magazie cu o capacitate de 100 
de vagoane. Cărămida necesară va fi 
făcută de colectiviști, iar construcțiile 
vor fi ridicate tot de ei.

— In ceea ce privește sectorul zooteh
nic, insistă tovarășul Lungu. sintem in 
întrecere cu colectiviștii din Ceacu. Anul 
acesta i-am întrecut în producțiile obți
nute la cereale și. la veniturile bănești 
la ziua-muncă. Colectiviștii noștri au 
primit pentru ziua-muncă cîte 14 lei 
in numerar, cite 7,550 kg cereale, 
0.385 kg vin, 4 kg. fin, 18 kg. coceni, 
plus legume, zarzavaturi și altele. Cu 
construcțiile pe care le vom ridica, cu 
efectivele sporite de animale pe care le 
vom realiza, putem să ne așteptăm să-i 
ajungem pe colectiviștii din Ceacu chiar 
în cursul acestui an.

In prag de primăvară, cînd pe ogoare 
cresc grînele de un verde lînjind 
încă după un vcștmlnt de zăpadă, co
lectiviștii din Dragoș Vodă pornesc cu 
gîndul în întlmpinarea succeselor aces
tui an.

Acum, cînd soarele care a strălucit 
neobișnuit de prietenos în zi de făurar, 
se coboară obosit undeva la ~~—‘ 
colectiviștii se adună la colțul 
fața ecranului televizorului. Iar 
nu au venit aici sînt precis la 
tograf. Căci pentru colectiviștii milionari 
din Dragoș Vodă serile lungi de iarnă 
sînt un prilej de desfătare artistică 
sufletească. Aceasta este de acum 
obișmdnță, o minunată obișnuință.

orizont, 
roșu in 
cei care 
cinema-

fi 
o

Ne aflăm la căminul cultural din co
muna Răcăciuni, regiunea Bacău. Ați 
ghicit. E vorba de o scenetă prezen
tată de către formația de teatru a că
minului, scenetă în desfășurarea căre
ia — cum ușor se poate deduce din 
fotografie — interpretele spun ghici
tori pline de tîlc sau cîntă melodii pli

ne de voioșie.
(Foto : M. IVANCIU)

făcut ca în 
învățămîntul 
să se desfășoare in bune condiții. Din 
situația centralizată, zilele trecute, de 
secția agricolă raională asupra învă
țămîntului agrozootehnic de masă re
iese că la cele 3 gospodării agricole 
de stat au fost predate cîte 7 lecții la 
care au participat peste 202 cursanți. 
Rezultate bune au și cercurile agro
zootehnice de masă de la gospodăriile 
agricole colective „Elena Pavei" din 
satul Plopușoru, (lector ing. Tudor 
Mihai), „23 August" din Dăița, (lec- 
toT ing. lorescu Dumitru). „Calea 
Belșugului” din Gostinu, (lector Elena 
Dinulescu), precum și cele de pe, lîngă 
căminele culturale din comunele Ca- 
caleți (lector Toma Gheorghe), Cetă- 
tuia (lector Ion Fieleanu), Băneasa 
(lector Hîrjoghe Mariana), Bălanu 
(lector Peicea Gheorghe) și altele, la 
care vin cel mai mare număr de 
cursanți șj jn același timp s-au predat 
peste 10 lecții, însoțite cu demonstra
ții practice în cîmp etc.

Nu același lucru se poate spune des. 
pre o serie de cercuri din diferite uni
tăți agricole socialist-cooperatiste și 
cămine culturale unde învățămîntul 
agrozootehnic de masă se desfășoară 
la voia întîmplării. De pildă, la cercul 
de la cooperativa agricolă de produc, 
ție cu rentă „1907“ din comuna Arsa- 
che, (lector Traian Pătruț) au fost 
predate doar 2 lecții la care au parti
cipat peste 54 de cursanți. Restul lec
țiilor nu s-au ținut din cauză că lec
torul respectiv, inginerul Traian Pă- 
truț, a plecat din comună, cercul ră- 
mînînd astfel fără lector. Și la căminul 
cultural din comuna Arsache, (lector 
Niculescu Florea) au fost predate pînă 
în prezent numai... 2 lecții. Asemenea 
situații sînt și la gospodăriile agri, 
cole colective ,,7 Noiembrie" d?n co
muna Ghizdaru,, (lector ing. Buimac 
Gheorghe), „Ștefan Gheorghiu" din 
comuna Pufineiu (lector Gheorghe 
Nătărău), „Viață Nouă" din Frățești, 
(lector Ion Neagu) cît și la coopera
tiva agricolă de producție „Unirea" 
din satul Bălănoaia (lector Radu Ne- 
gulescu). Activitate slabă au și cercu
rile agrozootehnice de pe lîngă cămi
nele culturale din comunele Daia. 
Frasinu, Turbatu și altele unde lectorii 
Cojocaru Natalia, Netejoru Elena. Pe- 
nescu Gheorghe, Maria Gavrilescu 
etc. au uitat că au datoria să se pre
zinte la cercurile respective pentru a 
preda lecțiile planificate.

Față de această situație e necesar 
ca, sfatul popular al raionului Giur
giu să 
tru o 
cercuri 
vitatea. 
închiderea învățămîntului agrozooteh. 
nic de masă au mai rămas, doar puține

majoritatea cercurilor, 
agrozootehnic de masă

ia măsurile ce se impun, pen- 
urgentă activizare a acelor 

care își desfășoară slab acti- 
Nu trebuie uitat că pînă la

La noul spital comunal
s-au construit numeroase 
noul spital din comuna

ani, în satele patriei noastre 
interes obștesc. In fotografie

TRAIAN BARBALATĂ 
corespondent

In ultimii
edificii de
Băneasa — regiunea Constanța. Cea de-a doua fotografie repre
zintă un instantaneu prins la acest spital. Tovarășa Paula Ghin- 
ghina, medic pediatru,

LUCIAN CURSARU

îl pregătește pe un micuț pentru o ședință 
raze infraroșii.

Foto: AGERPRES

In scopul obținerii unor recolte 
sporite și timpurii la culturile de le
gume forțate in răsadniță se cer a fi 
făcute în acest sezon o serie de lu
crări importante, printre care 
mără pregătirea răsadnițelor 
sadurilor în vederea plan
tării lor. La plantare tre
buie să folosim răsaduri 
sănătoase, viguroase, cu 
fnumze de culoare verde 
închis, cu sistem radicu
lar bine dezvoltat. Vîrsta 
răsadului joacă de ase
menea um rol important. 
In general cu cît răsadul 
este mai bine dezvoltat 

bătrîn — ou 
va da o producție

se nu- 
și a ră.

— fără a fi 
atît planta 
mare.

înainte de 
răsadul se pregătește, stropindu-se cu 
o soluție de zeamă bordeleză în con
centrație de 0,5 la sută. Trebuie avut 
de asemenea grijă ca răsadnițele în 
care se execută plantarea să asigure 
căldura necesară cerută de planta pe 
care o cultivăm și să aibă un sol bo
gat in substanțe nutritive.

După ce buruienile au răsărit iar 
pămîntul din răsadnițe a fost pregătit 
(săpat, nivelat, greb'.nt), se marchea-

ză solul din răsadnițe la distanța ce
rută de cultura respectivă.

Plantarea se face pe timp liniștit și 
călduros, în general în orele de la 
amiază. Lucrarea se execută cu mina 
sau cu plantatorul, pe locurile dinain

te marcate. Admcimea de 
plantare diferă de la o 
specie Ia alta. Este bine 
ca plantele care dau ușor 
rădăcini, cum sînt toma
tele, castraveții etc., să 
se planteze pînă la baza 
primelor frunze. Dacă 
răsadul e prea înalt, el 
se plantează culcat. Plan
tele cu tulpină scurtă 
se plantează pînă la baza 

rozetei, avînd însă grijă să nu aco
perim mugurele de creștere.

După ce răsadul a fost introdus în 
sol, pămîntul din jurul lui se pre- 
sează. îndată după plantare, se uda, 
se mușuroiește. se pun geamurile, iar 
răsadnițele se umbresc.

Executarea acestor lucrări trebuie 
făcută cît mai repede pentru a evita 
răcirea răsadnițelor.

Și acum, cîteva recomandări care 
trebuie aplicate la plantarea legume
lor cele mai folosite la cultura for. 
tată de răsadnițe.

Ardeiul iute are nevoie de un pai 
de bălegar gros de 50—60 cm. Tem. 
peratura în răsadniță, la plantare, tre
buie să fie în jur de 20—22°C. Ames
tecul de pămint folosit va fi format 
din o parte compost, o parte mraniță, 
o parte {elină și o parte nisip. E bine 
ca stratul de pămînt să aibă o grosi
me de 20—25 cm. Plantarea se face 
în momentul în care au apărut bufonii 
florali. Numărul de plante la o fe
reastră este cuprins între 
Plantarea se face în jurul datei 
1 —10 martie.

Tomatele și vinetele au nevoie 
un pat de bălegar gros de 40—50 
Temperatura la plantare trebuie 
fie în jur de 20—220 c. Amestecul de 
pămint care se întrebuințează este 
format din 3 părți pămînt de grădină ' 
plus două părți mraniță pentru toma
te, și din 3 părți {elină și o parte 
mraniță, pentru vinete. Amestecul de 
pămint se așează în răsadnițe într-un 
strat gros de 25 cm. Răsadurile se 
pot planta după 60—70 z?le de la se
mănat. La o fereastră se plantează 
6—8 plante. Epoca optimă de plan
tare este cuprinsă între 15—20 mar
tie

Conopida necesită un strat de băle
gar gros de 40—45 cm. Temperatura 
la plantare va fi cuprinsă între 10 și 
14° C. Se folosește un amestec format 
din 2 părți țelină, una mraniță și o 
parte nisip, așezate în grosime de 20 
cm. Plantarea se face după 45—50 de 
zile de la semănat, adică pe la sfirși
tul lunii februarie și începutul lui 
martie. Numărul de plante la o fe
reastră este de 6—8.

Castraveții cer o temperatură mai 
ridicată în tot timpul perioadei de 
vegetație (20— 25°), deci și un pat 
de bălegar mai gros : 50—65 cm. A- 
mestecul de pămînt 
parte țelină, o parte pămînt de gră
dină, 2 părți mraniță și una nisip, se 
așează în răsadnițe într-un strat gros 
de 20—25 cm. Plantarea se face cind 
răsadul are 4—5 frunze, așeztndu-se 
cîte 3 plante la o fereastră. Epoca de 
phntare începe din februarie și durea
ză pînă la sfirșitul lunii martie.

La salată, stratul de bălegar va 
avea o giosime de 30—40 cm pentru 
a asigura plantelor o temperatură de 
12—15° C. Amestecul de pămînt este 
format din o parte țelină, 2 părți 
mraniță plus o parte nisip și va avea 
o grosime de 15—18 cm. Plantatul 
începe cînd răsadul are 4—6 frunze.

plantare cu cîteva zile,

E bine 1 Cum trebuie îngrijiți 
să știm J

Puii se introduc în puierniță 
după o anumită regulă și anume: 
Puii de găină, in virstă de la 4 la 6 
săptămini, trebuie așezați cite 15—26 
de capete pe un m.p. de podea, iar puii 
de curcă și bobocii, cite 10—15 ca
pete pe m.p. de podea. După această 
vîrstă numărul lor se rărește în raport 
cu dezvoltarea lor corporală.

Hrănirea puilor în primele 3—4 zile 
se face în tăvi sau jghebulețe, cu uru
ieli fine de porumb, ouă fierte răscoap
te, brînză de vaci și morcovi, socotin- 
du-se, în medie, cite un ou sau 100 gr. 
brînză de vaci pe zi la un număr de 
25—30 de pui. Pentru băut, puilor li 
se administrează în vase de pămînt 
ars sau în vase smălțuite lapte acru 
sau apă. După 4 zile, hrana va fi com
pusă dintr-un amestec de uruieli fine 
de cereale și substanțe minerale (po
rumb, orz, tărîțe de grîu, mazăre și 
praf de cretă). în plus, ei primesc ver
deață (trifoi și lucernă) tocată mărunt. 
Cît privește alimentația bobocilor, ea 
nu diferă în această perioadă de cea 
a puilor, cu singura deosebire că ra
ția lor va fi mai bogată in verdeață și 
se va administra sub formă umezită.

Pentru a feri bobocii și puii de rahi
tism. în lunile friguroase de iarnă, 
este necesar să se administreze aces
tora in hrană, pe lingă mei încolțit, 
drojdie de bere și untură de pește. Se 
știe că aniestecul de hrană se dă zil
nic puilor și bobocilor în mai multe 
mese ; în prima săptămînă 6—8 mese 
pe zi, după 2 săptămini 5 mese, iar la 
vîrsta de o lună, numai 4 mese. Pentru

a le mări 
dimineață 
formă uscată, iar restul 
umezită, cu lapte acru sau cu zer. In 
principiu, rația zilnică a puilor trebuie 
să conțină 75—80 la sută uruieli de 
cereale, 15—20 la sută nutrețuri boga
te în albumină. din care 5 la sută ali
mente de origină animală, și in plus, 
5 la sută substanțe minerale.

Pe lingă hrănirea rațională a puilor 
și bobocilor o grijă atentă trebuie 
acordată în această perioadă asigurării 
unei temperaturi optime în puiernițe. 
In prima săptămînă, se recomandă ca 
temperatura, să fie de 28—3<)°C. în 
a doua săptămînă de 250 C, iar la 
virsta de 7—8 săptămini, de 180 C. In 
tot timpul creșterii în puierniță, atit 
puii cit și bobocii trebuie să stea pe 
un așternut de paie gros de un lat de 
palmă. Așternutul se schimbă ori de 
cîte ori este nevoie, acesta îndeosebi 
la boboci. Pe lingă curățenia zilnică a 
vaselor pentru hrană și a puierniței. 
săptămînal se face dezinfecția genera
lă, iar periodic se execută vaccinarea 
puilor după recomandările organelor 
veterinare. Atunci cînd aerul este viciat 
aerisirea puierniței se face cu ajutorul 
ferestrelor și a orificiilor de ventilație 
exis'ente. In zilele frumoase, însorite 
de iarnă, puii și bobocii se scot in 
in padoc. După vîrsta de 2 luni, puii 
de găină, iar bobocii la o lună, tre
buie obișnuiți să consume grăunțe, 
început zdrobite, iar apoi întregi.

pofta de mincare, mesele de 
și seara se dau puilor sub 

sub formă

B. TRAIAN
0*0

la i

15—18. 
din

de 
cm.

să

format din o

Compîetă lipsă de preocupare 
pentru calificarea îngrijitorilor de animale

male de la secția Todirești trebuie să 
li se dea posibilitatea să-și însu
șească cît mai multe cunoștințe pri
vind creșterea și îngrășarea animale
lor. Astfel se va repeta și în acest an 
situația din 1959 cînd secția a avut 
pierderi în sectorul zootehnic, cînd 
planul la uneftoduse animale a fost 
îndeplinit numâi' în procent de 50 la 
sută.

Pînă la data de 25 ianuarie la gos
podăria agricolă de stat Burdujeni nu 
se organizase nici un cerc de învăță- 
mînt agricol de masă- Conducerea 
gospodărie? nu crede oare de cuviință 
că îngrijitorii cărora le sînt încredin
țate bunuri de milioane de lei trebuie 
să fie învățați cum să lucreze cu aces
te bunuri, ca ele să aducă beneficii ? 
Celor peste 50 de îngrijitori de ani- i Ing. VIORICA CANARACHE

Dîn activitatea sindicală
în un tați Ie agricole

Sînt condiții, lipsește interesul
De curind, am poposit la S.M.T. Ca

racal pentru a mă interesa de modul 
cum se desfășoară adunările pentru a- 
legerile in grupele sindicale-

Era pe inserate, la un ceas cind lu
crul la ateliere se încheie și, după 
masa de seară, mecanizatorii pot să ia 
parte la o cit mai vie activitate cultu
rală.

De la rine să aflu noutăți cu privire 
la munca sindicală de aci in cursul ier
nii? Bineînțeles, in primul rind de la 
președintele comitetului sindical, tov. 
Iliescu Ion.

— Trebuie să fie la club, m-a infor
mat un mecanizator.

Intru la club. Lumină, mese numeroa
se, scaune. Dar nimeni!

— Poate s-o fi dus la birou, imi 
sugerează portarul.

Intr-adevăr, tov. Iliescu se afla la 
birou stind de vorbă ca secretarul co
mitetului de întreprindere, contabilul 
Petre Paul.

— La 10 grupe sindicale din stațiu
nea noastră, mă informează tov. Ilies
cu Ion, s-au și ținut alegerile pentru 
noile organe sindicale. Tovarășii din 
grupa sindicală din atelier au ținut a- 
dunarea chiar astăzi după amiază.

Și președintele comitetului de între
prindere mă informează că discuțiile 
au fost oii și interesante, — de altfel 
ca și la grupele sindicale din cadrul 
brigăzilor, că s-au făcut propuneri pre
țioase etc.

Aș vrea să aflu totuși detalii mai a- 
mănunțiie asupra celor discutate. Dar 
atit dările de seamă ce au fost prezen
tate cu ocazia adunărilor cit și 
cesele verbale încheiate se află... 
iate nu la 
la un alt 
stațiune.

Coborim 
gem la atelierul mecanic unde se 
afișat proiectul noului contract colec
tiv. Observ că alături de proiect nu 
există — așa cum ar trebui — o cu
tie de scrisori in care mecanizatorii să 
depună propuneri și observații cu pri
vire la conținutul viitorului contract 
colectiv.

Proiectul nu conține propuneri inte
resante — ceea ce ar fi dovedit o pre
gătire temeinică in grupele sindicale.

secretarul comitetului 
tovarăș care e plecat

scările de la birouri și

pro- 
Incu

ri... 
din

mer-
aflâ

El cuprinde numai date generale, vagi, 
atit cu privire la organizarea procesu
lui de producție, cit și in ce privește 
condițiile de muncă și de trai, 'îmbună
tățirea muncii sindicale, ridicarea ca
lificării profesionale.

— De ce acum cînd programul de 
lucru s-a terminat, nu se desfășoară 
la club nici un fel de activitate cultu
rală ? il inlreb pe tov. Iliescu.

— Eheei! îmi răspunde dinsul. Dacă 
am fi instalat televizorul pe care l-am 
cumpărat, nici n-ar fi fost loc in sală.

îmi dau seama astfel că președintele 
comitetului de întreprindere, de altfel 
ca și ceilalți membrii din comitet, nu 
s-au gindit să alcătuiască un program 
rodnic de activitate a clubului in timpul 
iernii, in care să fie incluse recenzii 
de cărți, dizertații, organizarea unui 
campionat de șah, organizarea unei e- 
chipe artistice etc.

— Am ales noi 6—7 mecanizatori 
tineri imi spune too. Iliescu, discutind 
despre toate acestea. Cu ei am putea 
pune pe picioare o echipă artistică, dar 
deocamdată n-are cine să-i acompanie
ze cu vreun instrument...

Plec din stațiune mihnit că un local 
de club atit de frumos nu e folosit de
loc acum in serile de iarnă.

Revin aci totuși a doua zi dimineața. 
Acum, sdla clubului e arhiplină. Re
parația tractoarelor și mașinilor agri
cole necesare pc-ntru muncile agricole 
a fost terminată. La ora aceasta, se ține 
o lecție in cadrul cursului agricol de 
masă, de către tov. ing. Constantin Ni
colae, mecanicul șef al stațiunii, la care 
participă majoritatea mecanizatorilor 
din stațiune.

Stau de vorbă la sfirșitul lecției cu 
tov. Cioponea Stelian, șeful atelierului 
mecanic, care a prezentat darea de sea
mă in cadrul grupei sindicale de la a- 
telier, cu o zi înainte.

— S.M.T.-ui Caracal imi spune din
sul. In vreme ce in jurul nostru s-au 
adunat vreo 15—20 de mecanizatori, a 
dobindit succese de seamă anul trecut, 
cind planul de reparații a fost îndepli
nit in procent de 124 la sută, iar pre
țul de cost al hantrului a fost redus la 
90 de lei, față de 135 de lei cit era 
planificat. Majoritatea brigăzilor și-au 
depășit sarcinile de plan. De exemplu,

brigada a IV-a condusă de too. Căroi 
Minai, care a lucrat in comuna Făr case
le a depășit planul anual cu aproape 40 
la sută. Și in iarna aceasta, la repara
rea utilajului s-au evidențiat numeroși 
mecanizatori. Unit au recondiționat un 
mare număr de repere, alții s-au stră
duit ca lucrările să fie de calitate mult 
mai bună ca in anul 1959. Dintre a- 
ceș'ia ar fi putut să fie evidențiați la 
gazeta de perete sau — așa cum se 
face la alte S.M.T.-uri — pe un panou 
așezat chiar In interiorul atelierului 
mecanic tovarăși cum sint: Cristescu 
Teodor, Boști/iă Constantin, Dinu Vic
tor, Lupinschi Nicolae, Chioreanu Nico- 
lae — care au lucrat la repararea trac
toarelor, — strungarul Marinov Vladi
mir, inovatorul Molnar Tiberiu și alții. 
Acest lucru insă nu s-a făcut, deoarece 
comitetul de 'întreprindere nu și-a dat 
interesul. Cei evidențiați la panoul de 
onoare din fața clubului sint fruntașii 
din... campania de toamnă. Nici între
cerea socialistă n-a fost stimulată. In 
1959 nu s-au mai decernat stegulețe 
roșii de brigadă și tractorist fruntaș, 
consfătuirile de producție nu s-au or
ganizat decit la sfirșitul campaniilor 
agricole

Toate cele arătate de către șeful de 
atelier și de alți mecanizatori dovedesc 
că intr-adevăr, la S.M.T. Caracal acti. 
vitatea comitetului sindical lasă mult 
de dorit

Nu trebuie uitat nici un moment că 
in acest an, planul de producție al sta
țiunii este mult, sporit ca urmare a lăr
girii unităților agricole cooperatiste 
deservite, tar prețul de cost al hantru- 
lui va trebui să fie redus la 75 de lei, 
față de 90 de lei cit era anul trecut

Pentru a se realiza angaiamentel/ 
luate cu prilejul adunărilor generale 
pentru alegerea noilor organe sindica
te, este necesar ca comitetul sindical 
ce va fi ales in curind, să țină seamă 
de criticile mecanizatorilor, să alcătu
iască un plan concret de muncă, să 
desfășoare o susținută activitate pe mă
sura condițiilor create in stațiune — 
astfel incit munca sindicală să sprijine 
puternic buna desfășurare a procesului 
de producție și îmbunătățirea continuă 
a condițiilor de muncă și de trai ale 
mecanizatorilor.

AL. RA1CU



Furajul însilozat 
e nutreț prețios 
pentru animalele 
din sectorul zooteh
nic al gospodăriei 
colective din Co- 
badin, regiunea 
Constanța. în fo
tografie: una din
tre 
dind
Jap te, rația de 

rumb siloz.

îngrijitoare 
vacilor de 

po-

FAPTE
• Gospodăriile colective din 

raionul Fetești acordă o mare a- 
tentie creșterii fondului de bază. 
Anul trecut, de pildă, gospodă
ria colectivă din Săveni a re
partizat pentru fondul de bază 
831.286 lei din cei 5.500.000 lei 
venit anual.

Gospodăria colectivă 
își creează 

sector viticol
Anul trecut gospodăria agricolă co

lectivă „Elena Pavel" din comuna Gri- 
gorescu, raionul Filimon Sîrbu, regiu
nea Galați, 
din diferite 
pplicate s-a 
la sută;

Pentru acest an gospodăria a pre
văzut în planul de producție a se planta 
încă 40 
drtor va 
prie și 
Filimon

a plantat 10 ha cu vită 
soiuri. Prin lucrările bune 
asigurat o prindere de 95

de ha de vie. Alaterialul să- 
fi asigurat din producție pro- 

.prin secția agricolă raională 
Sîrbu.

NICU TUDOSE
corespondent

luoru a 
statului 

bază de 
tone po-

Trai îmbelșugat
Anul trecut colectiviștii din comuna 

Nicolae Bălcescu, raionul Medgidia, 
regiunea Constanța, lucrîndu-și bine 
ogoarele au reușit ca eu tot timpul ne
prielnic să obțină recolte bogate. în 
general, producțiile anului trecut au 
depășit In medie cu 200-500 kg la ha 
producțiile anului 1958. Acest 
permis gospodăriei să vîndă 
mari cantități de produse pe 
contract (667 tone grîu, 230
rumb, 152 tone floarea-soarelui. 112.253 
litri lapte de vacă și oaie, 6.296 kg lină, 
47.874 kg carne etc.). Venitul bănesc 
realizat de gospodăria colectivă de aici 
s-a ridicat la peste 3,5 milioane lei. 
în acest fel membrii colectiviști au pri
mit pentru munca depusă, pe lingă 
produse și mari sume de bani (la fie
care zi-muncă s-au dat cîte 9 lei). Ca 
urmare numeroși colectiviști și-au con
struit case noi (39), alții și-au cum
părat aparate de radio, alții mobilă 
etc.

Venituri mari
din creșterea porcilor
Potrivit condițiilor specifice în dez

voltarea multilaterală, gospodăria co
lectivă din Lenauheim a pus de la 
început accentul pe creșterea porcine
lor. Astfel, încă din anul 1950, gos
podăria a avut un număr de 32 
scroafe de prăsilă din rasa alb de 
carne. Acest efectiv a crescut an de 
an, ajungînd în 1957 la 80 scroafe 
de prăsilă, iar la sfîrșitul anului 
trecut la 110 capete.

Paralel cu mărirea numărului 
scroafe, gospodăria 
primul rînd să spo
rească numărul pur
ceilor la fiecare 
scroafă și aceștia 
să ajungă la o 
greutate mai mare 
la înțărcare. în acest 
dat la o selecție atentă și la o îngri
jire mai rațională. Așa s-a ajuns să 
se obțină rezultate deosebit de bune. 
Astfel, dacă în anul 1950 
mediu al purceilor la o scroafă 
fost de numai 9 capete, în 1957 
ajuns la 15,8 iar in anul 1959 
16,1 capete.

O dată cu sporirea efectivului 
scroafe de prăsilă, a crescut șl nu
mărul porcilor puși la îngrășat. In 
anul 1955, gospodăria a îngrășat un 
număr de 103 capete, în anul 1957 
un număr de 240 capete, iar în anul 
1959 s-au îngrășat și predat statu
lui 785 capete cu o greutate medie de 
120 kg.

Pentru a obține rezultate bune la 
po.cii puși la îngrășat, în alimenta
ția acestora s-au folosit uruieli de po. 
rumb, orz și ovăz (60 la sută din ra- 

10 la 
masa 

timpul 
reduce 
folosit

a
de 
în

scop s-a proce-

numărul 
a 
a 

la

de

rumb, orz și ovăz (60 la sută 
ție porumb, 30 la sută orz și 
sută ovăz). Nu a lipsit nici 
verde ca lucerna și trifoiul în 
verii. De asemenea, pentru a 
prețul de cost al cărnii, s-au 
in hrana porcilor și cartofi. Un kilo- 

a fost 
din can- 
De pildă, 

realizat

gram spor in greutate 
realizat în cursul anilor 
tități diferite de furaje, 
în anii 1955—1956 a fost

La S.M.T. Berzovia

Succese în reducerea
prețului de cost

Tn anul care a trecut, colectivul de 
muncitori și tehnicieni din S.M.T. Ber
zovia, regiunea Timișoara, a obținut 
■zultate bune în ceea ce privește in- 
feplinirea și depășirea sarcinilor de 
plan-producție, precum și reducerea 
prețului de cost pe hantru. Paralel cu 
aceste realizări, gospodăriile colective 
și întovărășirile agricole din raza de 
activitate a S.M.T.-ului au îndeplinit 
și depășit planul de producție la prin
cipalele culturi agricole.

Succesele dobindite se datoresc în 
cea mai mare parte faptului că agri
cultura din raza de activitate a sta
țiunii noastre a fost în întregime coo- 
perativizată (din care peste 80 la sută 
este colectivizată). La bunele rezul
tate din S.M.T, Berzovia a contribuit 
și ridicarea calificării cadrelor care 
a dus la o folosire mai productivă a 
parcului 
cum și 
cent de 
toare și . ..
lăturat deplasările în gol.

Analizînd situația economică

de mașini și tractoare, 
permanentizarea intr-un 
57 la sută a parcului de 
mașini agricole, ceea ce

pre- 
pro- 

trac- 
a în

a 
S.M.T. Berzovia pe ultimii trei ani, re
iese că pe lingă volumul de lucrări a 
ghtscut în fiecare an și productivita 

muncii. La tractoarele KT). 35, 
Imnd ca bază anul 1957. in 1958 a fost

realizată o productivitate mai mare cu 
5,8 la sută și cu 9,4 la suta mai mare 
în 1959 fafă de anul 1958. Același lucru 
se observă și la tractoarele Universal 
26. Productivitatea muncii pe tractor 
fizic a crescut în anul trecut cu 
la sută față de 1958.

In ceea ce privește reducerea 
sumului de carburant principal 
hantru, prin măsurile care au fost

27,8

con- 
pe 

lua
te. s-au obținut realizări satisfăcătoa
re. Astfel, la tractoarele K-D.-35 de la 
un consum de 16,53 kg pe hantru în 
anul 1957, în anul trecut hantrul a 
fost realizat cu 15,21 kg, adică cu 
1,32 kg mai puțin de fiecare unitate 
de produs.

Ridicarea productivității muncii în 
ultimii trei ani la S.M.T. Berzovia a 
fost posibilă datorită executării lu
crărilor mecanizate pe suprafețe mari 
și comasate. Acest lucru a permis in
troducerea unui sistem rațional de ex
ploatare a parcului de mașini și trac
toare și în același timp extinderea me
canizării la tot mai multe feluri de 
lucrări.

In anul trecut structura prețului de 
cost la S.M.T. Berzovia, pe elemente 
componente se prezintă în felul ur
mător :

DLNUMIREA [LLULliTlLOA
PRII Dl COST PE HANTRU (Iti)

Planificat Realizat

CAnBURAUȚI SI LUMIFIAH1I 16,69 16,13
HtPARATÎl T8ACI0A8L Șl MAȘINI A6RIC0LI ^0,29 37,86
SALARII PIUS OUAI DIRLCI PRODUCTIV 30,35 . 27,67

„ TEHNIC-ADMINISTRATIV 8, F8 5, >5
CHIELTUIEU DE G0SP. Șl ADM/NSTR. 6,69 3, 35

TOTAL 114, 60 90,96

Din cele de mai sus rezultă că în a- 
nul 1959 la S M.T. Berzovia s-a înre
gistrat o economie de 23,64 lei pe 
hantru. După cum se vede din tabel, 
prețul de cost a fost redus la fiecare 
element în parte, cele mai mari econo
mii fiind înregistrate la capitolul „re 
parații". Totalul economiilor se ridi
că la suma de 951 439 lei.

Reducerea prețului de cost sub 100 
de lei a fost posibilă îndeosebi dato
rită faptului că planul de producție a 
fost mult depășit (în 1959 s-au reali
zat peste 40.000 de hantri); cu fieca
re tractor convențional s-au realizat 
cîte 422,7 hantri'; productivitatea mun-

cii pe cap de muncitor a ajuns pînă 
la 354 de hantri.

Cu toate succesele obținute în anul 
trecut trebuie arătat că S.M.T. Berzo
via mai are încă numeroase rezerve 
de ridicare a productivității muncii 
și de reducere a prețului de cost. 
Acestea trebuie msă puse în va
loare. Măsurile tchnico-organizatorice 
ce au fost luate de curînd vor face ca 
în 1960 mecanizatorii noștri să dobin- 
dească noi succese pe linia creșterii 
productivității muncii și reducerii pre
țului de cost.

ROȘU PETRU 
directorul S.M.T. Berzovia, 

regiunea Timișoara

din 5—6 kg. furaje concentrate, 
în anul 1957 din 4,9 kg. furaje, iar 
în anul 1959 din 3,50 kg. furaje, a- 
dică cu

Acest rezultat se datorește faptu
lui că, rația a fost constituită din 
mai multe feluri de furaje, că tine
retul pus la îngrășat a fost bine se
lecționat, că personalul îngrijitor este 
cointeresat în muncă (se aplică retri
buirea nu numai după zile-muncă e- 
fectuate ci și după rezultatele obți
nute). Retribuirea muncii s-a făcut 

______________ nu numai în funcție 
xizir-nx r-iz-Âi de sporul obtinut 

în Rreutate> ci ?■ 
® .e™ G*e consumul de 

furafe pentru 1 kg. 
spor în greutate, 

să reducem pe-

4,1 unități nutritive.

Noi am reușit __ __
rioada de îngrășare a unui porc de 
120 kg. de la 125 zile cîte erau în 
anul 1958, la numai 104 zile în 1959- 
Acest fapt a ccutribult în mare mă
sură la reducerea cheltuielilor de fu
raje și zile-muncă, mărindu-se astfel 
rentabilitatea. Prin scurtarea perioa
dei de îngrășare, avem o economie de 
73,5 kg. furaje la un p:.-.'c, ceea ce 
este egal cu peste 90 lei. Raportat 
la cei 785 porci îngrășați, revine o 
economie de 70.650 lei numai prin e- 
conomisirea furaielor. Dacă la aceasta 
adăugăm și valoarea zilelor-muncă e- 
conomisite,- suma de mai sus crește cu 
încă 2186 de lei. In urma acestor re
zultate, creșterea porcilor a adus an de 
an gospodăriei nc.ostre venituri bă
nești tot mai mari. Astfel, in anul 
1958 am obținut din creșterea anima
lelor un venit bănesc de 735.406,84 
lei, din care, 445.992,76 lei din secto
rul porcin. Li anul trecut venitul bă
nesc realizat din creșterea animalelor 
a fost de 1.100.000 lei.

Cu tcate succesele dobindite pînă 
acum în creșterea porcilor, posibilită
țile obținerii unui kg. spor în greu
tate cu un număr și mai mic de U.N. 
nu sînt epuizate. Pentru ca în 
1960 să obținem succese și mai mari 
la cei 1.000 de porci pe care îi vom 
î-ngrășa, vom acorda o atenție și mai 
mare unei selecții mai viguroase, ale- 
gîndu-se materialul potrivit condiții
lor specifice locului, precum și mate
rial precoce, care să ajungă la vîrsta 
de 8 luni la 120 kg. Vom asigura fu
rajări cit mai complete, cu cît mai 
multe sortimente de furaje, iar pentru 
economisirea cheltuielilor de furaje 
vom folosi pe scară largă diferi
te reziduuri ca: lapte degresat, zer, 
resturi de bucătărie, precum și lu- 
cernă verde. Materialul pus la în
grășat va fi pregătit pentru ca să nu 
stagneze pe parcurs de la îngrășare. 
Astfel, vierușii și scrofițele vor fi 
castrați, înainte de a fi puși la în
grășat.

• Obținînd producții sporite 
Ta hectar și însemnate venituri 
bănești din toate sectoarele, gos- 
podăria colectivă din comuna 
Tîmboiești, raionul Rîmnicu Să
rat, a împărțit la membri în 
1959 la fiecare zi-muncă cîte 
29 lei, 5 kg. 
nate cantități

• Folosind 
surse proprii 
din gospodărie, colectiviștii din 
comuna C. A. Roseti, regiunea 
Galați, au construit anul trecut 
un grajd pentru bovine, o ma
ternitate pentru scroafe, un sai
van, trei pătule pentru porumb, 
o magazie pentru cereale etc., 
economisind peste 250.000 [ei.

• Valorificînd 16 vagoane de 
struguri, 6 vagoane de fructe și 
legumele și zarzavaturile de pe 
40 de ha., gospodăria colectivă 
„Progresul" din comuna Făcă- 
eni, raionul Fetești, a încasat în 
anul 1959 suma de 527.000 lei.

• Gospodăria colectivă „Bella 
Breiner" din comuna Negru 
Vodă, regiunea Constanța, și-a 
mărit mult fermele de animale. 
La începutul acestui an, de pil
dă, ea număra 230 bovine dintre 
care 78 vaci de lapte, 2.250 0- 
vine din care 1.550 oi-mame, 
615 porcine din care 125 scroa
fe de prăsilă.

• La adunarea generală ținu
tă de curînd, colectiviștii din co
muna Ogoarele, raionul Fetești, 
au hotărît să obțină în acest an 
o producție medie de 1.850 kg. 
grîu și 2.900 kg. porumb boabe 
la ha. Pe suprafața ce va fi în
sămânțată cu porumb, se vor în
corpora 1.000 tone de gunoi de 
grajd, din care s-au și trans
portat la cîmp peste 300 de 
tone. Totodată, se vor adminis
tra și 20 tone îngrășăminte chi
mice pe întreaga’ suprafață des
tinată culturilor de primăvară.

• Planul de producție pe anul 
în ours al celor 42 gospodării 
colective din raionul Călărași, 
regiunea București, prevede ridi
carea unui mare număr de con
strucții gospodărești strict nece
sare. La construirea obiectivelor 
planificate se vor folosi pe sca
ră largă materialele locale. Pen
tru buna reușită a acestei ac
țiuni, de curînd la Călărași, a 
avut loc un ours profesional cu 
responsabilii brigăzilor de con
strucții din gospodăriile colecti
ve unde s-au predat lecții lega
te de utilizarea materialelor lo
cale, metoda de lucru și organi
zarea muncii.

porumb și însem- 
de alte produse.
materiale din re- 
și mîna de lucru

măsuri
pentru asigurarea cantităților 

necesare de masă verde
tură dutftă pe 146 de haf (urmînd. să 
obținem 10.000 de kg la hectar), lu- 
cernă masă verde pe ,10 ha, borceag 
masă verde pe 75 de ha, iarbă de 
Sudan pe 75 de ha etc. Poate nu e 

^lipsit dezinteres" să'’ adaug că balahța 
noastră furajeră va fi completată cu 
sfeclă de nutreț și topinamburi (napi 
porcești pe 13 ha), porumb siloz (pe 
185 ha) eti

Consiliul gospodăriei a luat măsuri 
și în vederea aplicării unei agroteh
nici. corespunzătoare acestor culturi, 
in mai bune condițiuni ca in 1959. 
O primă garanție in această privință 
o constituie faptul că incepind din 
primăvara acestui an, am înființat o 
brigadă experimentală de mecanizare 
a culturilor furajere, prima de acest 
fel din cadrul trustului Gostat Cra
iova.

Brigada condusă de tov. Neacșu 
Constantin, formată din 
(dintre care 4 U.T.O.S.-uri, 2 K.D.- 
uri și un rutier) este dotată cu setul 
complet de mașini necesare, intre care 
și 2 combine pentru recoltat porumb 
siloz.

In funcție de' necesități, in această 
brigadă vor lucra bineînțeles și mun
citori zilieri-

Pentru a pune bază trainică pro
ducțiilor planificate, consiliul gospo
dăriei — după ce a verificat stocurile 
proprii, a asigurat din vreme cea 
mai mare parte' a semințelor pentru 
culturile destinate masei verzi. Ast
fel, șămința de borceag. ovăz și mă- 
zăriche rre-a fost livrată de gospodă
ria de stat Redea. Pentru porumbul 
masă verde semințele ne vor fi livrate 
săptămtna aceasta.

.4 fost reparat cu grijă și utilajul 
necesar insămințării acestor culturi.

Datorită faptului că încă din toam
na trecută consiliul gospodăriei a 
lat măsuri pentru introducerea con- 
veierului verde, sîntem încredințați că 
în acest an animalele și păsările din 
unitatea noastră vor. avea asigurată 
masă verde din-belșug și de bună 
calitate, chezășie a obținerii de pro
ducții sporite de lapte, carne, ouă 
etc-

Ca urmare a muncii
organizatorice și politice

a comuniștilor

anul

ARCADIE NICOLESCU 
inginer zootehnist 

al gospodăriei colective 
din Lenauheim, regiunea 

Timișoara

Despre adenărirl că experiența, 
practica, este mama științei, ne-am 
convins încă odată pe deplin in anul 
trecut, cînd în general,. rezultatei# ■ 
obținute in sectorul zootehnic al gos
podăriei noastre n-au fost nici pe 
departe pe măsura posibilităților. 
Faptul că n-am reușit să îndeplinim 
nici planul 
(abia 3.876 
hl cit era 
creștere in 
cel de ouă 
datorat in mare măsură /reasigurării 
cantităților de masă verde 
hranei animalelor și păsărilor.

Dacă anul trecut am fi 
furaje pentru masă verde 
suprafețe, fără îndoială că ■ rezultatele 
ar fi fost cu mult mai bune. De ase
menea, dacă metodele agrotehnice ar 
fi fost aplicate cu mai multă atenție 
la aceste culturi producția obținută ar 
fi fost mai mare, animalele ar fi avut 
la dispoziție mai multe asemenea fu
raje. Dar în 1959. gospodăria noastră 
a recoltat abia 708 tone față de 950 
de tone de porumb masă verde cit 
avea planificat, iar prețul de cost a 
fost mai mare decît cel prevăzut în 
plan.

Pentru a înlătura pe viitor aceste 
lipsuri, consiliul gospodăriei a anali
zat temeinic posibilitățile pe care le 
avem și a luat o serie de măsuri 
importante tn vederea ^asigurării ma
sei verzi. Ce anume am făcut pînă 
acum, pentru a asigura celor 467 de 
taurine, celor peste 3.600' 'de 
celor 1.200 de găihi etc, masa 
de care au nevoie ?

In primul rină, in toamna 
trecut am insănunțat 
verde pe 125 ha — cu aproape 
mai mult ca în toamna precedentă. 
Pe restul terenurilor pe care . vom 
cultiva diferite furaje pentru masă 
verde — adică pe 512 ha au fost exe
cutate în bune condițiuni arături 
adinei. Pe o parte a tarlalelor res
pective au fost incorporate și îngră
șăminte chimice. Bine ar fi fost dacă 
odată cu arătura s-ar fi administrat 
șl îngrășăminte naturale. Acest lucru 
nu s-a făcut insă, astfel incit abia 
odată cu pregătirea terenurilor pentru 
însămințările de primăvară, vom exe
cuta această lucrare-

In primăvara acestui an, vom în- 
sămînța: porumb masă verde in cui-

de producție la lapte 
de hl in loc de 5.033 dc 
planificat) nici planul dc 
greutate la porcine, nici 
la ferma avicolă — s-a

necesare

cultivat 
pe mari

le porci, 
verde

secară
anului 
ntasă 

50 ha

Gostat Cra-

7 tractoare

ANGHEL BUICULESCU 
«podăriei 
eveselu.

Gospodăria agricolă de stat Teaca, 
regiunea Cluj, are două secții terito
riale; Fiind depărtate una de alta, în 
fiecare 'secție s-a creat organizație da 
bază P.M.R O dată cu înființarea or
ganizațiilor, munca s-a îmbunătățit 

.simțitor. Organizațiile de partid au a* 
nalizat contribuția comuniștilor și a 
celorlalți muncitori și tehnicieni la în
deplinirea sarcinilor de producție, au 
stabilit măsurile ce trebuie luate pen
tru îmbunătățirea muncii și au mobi-t 
lizat pe toți lucrătorii la ducerea la 
bun sfîrșit a sarcinilor.

Iată două exemple care arată că in
tervenția operativă a organizațiilor de 
partid .a asigurat succesul. La un mo
ment dat, în cursul anului trecut, la 
secția Teaca producția de lapte înce
puse să scadă, iar vițeii să nu crească 
în greutate. Biroul organizației de 
baza din secție a format un colectiv 
care a analizat situația. Pe baza con
cluziilor la care a ajuns acest colec
tiv adunarea generală a recomandat 
o serie de măsuri.

La fel a proci .at și organizația de 
partid de la secția Dipșa cînd s-a con
statat că există pericolul neîndeplini- 
rii planului de producție din cauza în- 
tîrzierii lucrărilor. Ceva mai mult. In 
ajutorul secției Dipșa au venit munci
torii și funcționarii de la secția Teaca. 
Mobilizați de organizația de partid; 
ei au lucrat voluntar la strînsul recol
tei.

Sînt numeroase acțiunile de acest 
fel duse de cele două organizații de 
partid. Ca urmare a lor, planul a fost 
depășit cu mult la griu, orz, sfeclă de 
zahăr, fructe, lapte, carne, viței etc. La 
carne de bovine planul a fost îndepli
nit, de exemplu, în proporție de 560 
la sută, la lapte în proporție de 124 
la sută, iar la mere și pere depășit cu 
235 la sută. Beneficiile realizate de 
gospodărie trec de un milion de lei,

—o®o—.

Siloz de bună 
calitate

Gospodăriile agricole de stat 
lioaia și Mîndrești din regiunea 
ceava au recoltat 35.000 de kg. de 
rumb siloz de pe 80 de ha. și, 
pectiv, 40.000 de kg. la ha, de porumb 
siloz, intercalat cu soia, de pe 10 ha, 
Prin cultivarea porumbului cu soia; 
G.A.S. Mîndrești a produs un nutreț 
însilozat de calitate superioară, bogat 
în albumină digestibilă.

§
mai mult ca în anul

precedent

Dezvoltă sectorul 
zootehnic

De foloasele aduse de creșterea ani
malelor se conving an de an, tot mai 
mulți colectiviști din raionul Rîmnicu- 
Sărat.

In anul trecut, de pildă, gospodării
le din Ciorăști, Ziduri, Știubei și al
tele care au sector zootehnic mai dez
voltat au realizat din valorificarea 
produselor animaliere venituri bănești 
de sute de mii de lei. Urmînd exem
plul acestor gospodării și celelalte 
gospodării colective au hotărît să dez
volte mult în acest an creșterea ani
malelor.

Numărul vacilor de lapte, de exem
plu, prevăzut în planurile de produc
ție pe 1960 va crește cu 2.215 capete 
față dc anul trecut. Cel al scroafelor 
cu 766 capete, al ovinelor cu 11.509 ca
pete iar cel al păsărilor cu 11.100;.ca
pete.

Printre gospodăriile care vor mări 
considerabil numărul de animale se 
află cele din Bălăceanu (cu 240 vaci, 
85 scroafe și 1.350 oi), Vîlcele (cu 246 
vaci, 75 scroafe, 1.200 oi și 6.000 pă
sări), Ciorăști (cu 200 vaci, 115 scroa
fe, 1.400 oi) și multe altele.

Gospodăria agricolă de stat Valea lui Mihal, regiunea Oradea, a obținut 
an de an rezultate tot mai bune în creșterea animalelor Aceasta se dato- 
rește fără îndoială bunei îngrijiri pe care lucrătorii din sectorul zootehnic o 
acordă animalelor. In fotografie : brigadierul zootehnic Edmund Hamer și 

ciobanul Gh. Kroboi cercetînd finețea fibrei de lină.
(Foto: AGERPRES)

Gti-
Su- 
po- 
res-

Cu 404 Iei la hectar

La o suprafață totală de 1.356 de 
ha, G.A.S. Vlăsinești, regiunea Sucea
va, a obținut 1.227.440 de lei beneficii. 
Revine la hectar suma de 905 lei. Cu 
404 lei mai mult decît anul trecut. 
Anul acesta, tov. inginer Aursulesei 
Mihai mi-a declarat că gospodăria pa 
care o conduce va realiza cel puțin 
1.500 de lei beneficiu la hectar. în prin, 
cipal, sporirea beneficiului se va ob
ține prin sporirea producției de grîtl 
și porumb la hectar, prin reducerea 
prețului de cost la aceste două produse
ți prin' extinderea sectoarelor avicol și 
piscicol. Gospodăria posedă 85 de ha 
luciu de âpă.

Irtg. C. GAVRILA 
corespondent

Rezultate mai bune, dar și lipsuri 
care nu pot fi trecute cu vederea

In cursul anului trecut gospodăria 
agricolă de stat Lechința, regiunea 
Cluj, a livrat pentru fondul central 
102 vagoane de cereale peste plan. .4- 
ceasta datorită faptului că gospodăria 
a produs fată de plan cu 7 la sută mai 
mult grtii, cu 42 la sută mai multă 
secară, cu 36 la sută mai mult orz de 
toamnă. Producția planificată a fost

la cartofi șt sfeclă de za- 
jructe planul a fost reali-

Aplicarea consecventă
a metodelor

(Urmare din pag. l-a)

losit. lată cum. O vacă cu o produc
ție de 3.600 de litri de lapte într-o pe
rioadă normală de lactație nu mai este 
dată în montă la primul ciclu de căl
duri ci la al doilea. Aceasta din două 
motive: Primul : procentul de fecun- 
dație la primul ciclu este numai de 65 
la sută, pe cînd la al doilea ciclu de 
călduri este de 85-90 la sută. Al doi
lea motiv : perioada de lactație este 
prelungită cu 40-45 zile, fapt ce face 
ca vaca să poată fi mulsă aproximativ 
300 de zile.

In anul 1959 G.A.S. Peștera a 
trodus și monta artificială. Planul 
monte este în așa fel întocmit ca 
mărul fătărilor și înțărcărilor să
varieze de la lună la lună. Aceasta 
duce la o producție zilnică globală a- 
proximativ constantă.

Tehnicienii de la G.A.S. Peștera con
sideră masajul ugerului ca un mijloc 
important în sporirea producției de 
lapte și-i acordă mare importanță, lată 
ce spune în legătură cu masajul uge
rului. tov. Ion Dancu, fruntaș in între
cerea pentru cîștig irea titlului „de cel 
mal bun mulgător". „Pentru un muls, 
noi mulgătorii, masăm ugerul de trei 
ori : prima dată 
mulsul. Apoi la
pentru ca laptele să fie adunat complet

i ti

de 
nu- 
nu

înainte de a începe 
jumătatea mulsului,

înaintate asigură succesul
în ugerul animalului, al treilea masaj 
îl aplicăm la sfîrșitului mulsului pen
tru a goli ugerul complet de lapte.

FURAJAREA VACILOR DE LAPTE
în vederea obținerii unui potențial 

maxim de producție, la G.A.S. Peștera 
se aplică furajarea individuală în ra
port cu producția fiecărei vaci. Rația 
ziinică este formată din porumb-siloz, 
coceni de porumb, fin-borceag, tărîțe 
de grîu, șroturi și porumb boabe. Rația 
se întocmește bilunar, fiecărei vaci asi- 
gurîndu-i-se aproximativ 8 unități nu
tritive și 700 de grame de albumină 
digestibilă pentru menținerea funcțiu
nilor vitale și cîte 0,7 unități nutritive 
și 100 de grame de A.D., pentru fie
care litru de lapte muls. La furajarea 
animalelor sînt folosite cu deosebită 
eficiență suculentele: borhotul de 
sfeclă și porumbul siloz. Intrucît sucu
lentele sînt bogate in elemente nutri
tive. dar sărace în săruri minerale, 
gospodăria introduce în furajele pe 
care le administrează vacilor săruri de 
calciu, natriu etc. în măsura reclamată 
de funcționarea unui metabolism nor
mal.

PREOCUPARE PERMANENTA 
PENTRU CALIFICAREA 

PROFESIONALA A MUNCITORILOR
îngrijitorii de animale sînt în majo

ritate localnici. La angajarea în gos
podărie ei nu aveau aproape de loc 
cunoștințe profesionale. Consiliul gos-

comitetul sindical le-au 
condiții bune de muncă și

podăriei și 
creat însă 
de trai, fapt ce i a făcut să îndrăgeas
că locul de muncă. De aceea, cei mat 
mulți dintre mulgători lucrează de 4-5 
ani în gospodărie. Și — lucru și mat 
important — lucrează de 4-5 ani ca 
mulgători. în acest timp ei au fost pre
gătiți prin cursurile profesionale ce s-au 
organizat în fiecare an.

De asemenea, consfătuirile de pro
ducție la locul dc muncă — organizate 
lunar și ori de cîte ori a fost nevoie — 
au contribuit la creșterea calificării 
muncitorilor și le.au oferit prilejul să 
descopere și să pună în valoare noi 
rezerve interne pentru creșterea pro
ductivității muncii și reducerea prețu
lui de cost La consfătuirile de produc
ție lunare, grupa sindicală din secto
rul taurin defalcă planul lunii urmă
toare pe fiecare mulgător în parte, a 
natizează rezultatele obținute în luna 
trecută și măsurile ce trebuie luate 
pentru îndeplinirea și depășirea sarci
nilor de plan. Stimularea mulgătorilor 
prin acordarea de premii și prin rpu- 
larizarea lor i-a mobilizat să ia parte 
cu toții la întrecerea pentru cîștigana 
titlului de „cel mai bun" Mulgători ca : 
Ioan Dancu, Vasile Bogdan și Nicolae 
Bogdan merită cu prisosință acest ti
tlu.

Avînd de acum o experiență proprie 
valoroasă și mulgători de nădejde 
G.A.S. Peștera va putea obține în acest 
an rezultate medii care să depășească 
indicii obținuți de cei mai buni munci
tori în 1959.

I

depășită și 
hăr, iar la 
zat in proporție de 200 la sută. Pro
ducțiile peste plan au adus însemna
te beneficii gospodăriei, dovedind in 
același timp M există posibilități de 
realizareși depășire a sarcinilor de 
producție planificate.

Cu toate cu G.A.S. Lechința și-a 
realizat planul la păioase și la o serie 
de alte culturi, ea nu poate fi socotită 
printre unitățile fruntașe, deoarece in 
unele sectoare importante de produc
ție gospodăria a înregistrat lipsuri se
rioase. Așa. de pildă, planul n-a fost 
realizat la cultura porumbului, la ma
zăre, la șoia și nici In viticultură, ra
mură de bază, cu mare pondere in eco
nomia gospodăriei. Via ocupă peste 
400 de hectare, dintre care 372 sînt 
cit vie aflată pe rod- G.A.S. Lechința 
a obținut lă secția Vermeș o produc
ție de 4.000 de kg de struguri la hec
tar; cu 100 de kg mai mult decît pro
ducția planificată pe întreaga gospo
dărie. La secția Siniacob însă nu s-au 
recoltat decil 3.200 de kg de struguri 
la hectar. Cu 700 de kg sub producția 
planificată.

Neindeplinirea. planului de producție 
a influențat 
prețului de 
decît prețul 
pe piață, a 
sector.

Nici în ramura creșterii 
lucrurile nu stau prea bine. Deși unu 
mulgători ca Nicolae Kiraly și Seri- 
don Simion au obținut producții peste 
plan de la vacile pe care le îngrijesc, 
totuși planul anual la producția de 
lapte nu va fi realizat., iar prețul ' de 
cost ește și el peste costul planificat.

Care sînt cauzele deficiențelor 2
Tovarășul Drenau lori — organiza

torul de partid — consideră că princi
palele cauze constau in organizarea 
defectuoasă u procesului de nroditetir. 
in furajarea necorespunzătoare a ani
malelor în timp de iarnă. în lipsa dr 
control a secțiilor îndepărtate.

După instalarea consiliului gospodă. 
riei, munca s-a îmbunătățit față de 
trecut, controlul muncii a fost mult 
mai bine organizat. De asemenea, prin 
comitetul sindical, 
bază P.M.R. și grupele 
îndrumate de către organizatorul de 
'partid, muncitorii au fost antrenați

in mare măsură creșterea 
cost care, fiind 
de realizare a 
dus la pierderi

mai mare 
strugurilor 

in acest

animalelor

organizațiile de
sindicale,

in întrecerea socialistă și stimulați st 
folosească metode inamtate de mun
că. Disciplina in muncă și simțul da 
răspundere au fost întărite. Toate 
astea au dus la succesele arătate și la 
altele asemănătoare ca. de pildă, în
deplinirea planului de liantri in pro
porție de 150 la sută și la obținerea 
unui cosi redus la lucrările mecanice.

Măsurile luate și rezultatele obținute 
ca urmare a lor au dovedit marile po
sibilități pe care le are gospodăria. 
Măsurile luate de consiliul gospodări
ei au venit insă cu oarecare intlrziere. 
Așa se explică de ce ele n-au îndrep
tat situația in toate ramurile de acti
vitate. Apoi pentru neindeplinirea pla
nului la o serie de produse ca lapte de 
oaie, lină, ouă, pentru obținerea unor 
costuri de producție ridicate se iace 
vinovat și Trustul Gostat Clui care 
n-a luat măsurile organizatorice ce se 
impuneau. Astfel nerealiznrea in între
gime a indicilor de plan la G.AS. Le
chința este cauzată in mare măsură de 
faptul că această unitate se întinde pe 
zeci de kilometri, ceea ce face imposi
bilă asigurarea unei îndrumări cores
punzătoare- Secția Singiorgiu. de pildă, 
care se află la peste 60 de km depăr
tare de centrul gospodăriei. are rezul
tatele economice cele mai slabe.

Ar fi fost just ca Trustul să fi pro
pus și să li obținut dezarondarea gos
podăriei. Din G.A.S. Lechința se pot 
face două unități. Una care să cuprin
dă secțiile Vermes, Stniacob și Lechin
ța. iar alta, cu sediul ta Singiorgiu, 
'.are să grupeze celelalte secții plus 
terenurile ce vor h' primite In această 
perioadă E vorba, bineînțeles, de te
renurile situate în raza acestor secții.

Consiliul gospodăriei în !runte cu 
directorul șî organizatorul de partid, 
trebuie să tragă învățăminte serioase 
din activitatea anului trecut și să ia 
măsurile cele piai, eficiente pentru pu
nerea in valoare a tuturor rezervelor 
interne existent/ în gospodărie în . ve
derea sporirii producției si ridicării ' 
productivități: muncii, pentru un preț 
de cosi cît mai scăzut- Alături de su
tele de gospodării rentabile încă din 
1959. G.A.S. Lechința poate deveni a- 
nul acesta o unitate care să aibă nu 
pierderi ci beneficii in valoare de mi
lioane.

P ZB1RLEA
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Colhozul ii așteaptă
VIZITA LUI N. S. HRUȘCIOV

In birmania
CULTURA FIZICA

pe
La Kozmodemianovsk nu l a văzut 

nimeni la față pe Ghenadi Moskaliov, 
dar numele lui e de-acum cunoscut 
multora din sat. Scrisoarea ostașului 
trece din mină in mină și toți o citesc 
cu mult interes.

Ce scrie oare ostașul din Odesa col
hozului „Priamurie" din Orientul În
depărtat ? Rinduri drepte umplu filele 
de caiet ale scrisorii :

„Dragi tovarăși, vrem să venim la 
Voi și să muncim virtos... Brațele noas
tre duc dorul muncii, cu toții ardem de 
dorința de a munci bine... Eu sînt șo
fer. Printre noi se află și tractoriști. 
Unii însă nu au nici o specialitate. Vă 
scriu în numele a șapte ostași, care vor 
să vină la voi... Așteptăm răspunsul 
vostru. Să ne scrie tinerii, să ne scrie 
și fetele".

In aceste zile, poștașul aduce în fie
care dimineață la sediul colhozului un 
maldăr de scrisori, printre care multe 
de la militari, lată scrisori din Lenin
grad, din Belorusia, din regiunea Mos
cova, din regiunea Gorki, din Regiunea 
militară a Extremului Orient...

Să mai desfacem un plic :
„Mulți ostași din unitatea noastră, 

printre caro și eu, Nakonecinîi A. M., 
am merge cu bucurie pe păminturile 
Amurului ca să muncim pentru binele 
țării, pentru binele nostru, al tuturor. 
Printre noi se află tractoriști, combi- 
neri, șoferi, constructori... Noi, ostașii, 
ardem de dorința de a veni la dum
neavoastră. Așteptăm răspuns cu ne
răbdare".

Mii de ostași vor să meargă pe pă
minturile Amurului, ca să muncească 
umăr la umăr cu oamenii de-aici, pen-

foștii ostași
A, UZILEVSKI

tiu a valorifica cit mai repede ținutul 
acesta bogat. Iar localnicii îi așteaptă 
cu bucurie pe prietenii dragi și pe vii
torii lor tovarăși de muncă.

Președintele colhozului „Priamurie", 
M. M. Stupnikov, deputat în Sovietul 
Suprem al U.R.S.S., a scris lui Ghe
nadi Moskaliov și tovarășilor săi de 
regiment, a scris caporalului Nakone
cinîi și tuturor acelora care doresc să 
vină pe păminturile înțelenite ale Amu
rului.

Scrisorile acestea sint amănunțite, 
așa cum se scriu unor oameni apropiați. 
Ele spun tot ce se cere spus, dau răs
puns la toate întrebările.

— Colhozul „Priamurie", le scrie os
tașilor președintele, are 45.000 hectare 
de pămlnt. din care 30.000 hectare în- 
sămînțate cu grîu, soia, porumb și 
alte culturi. In colhoz sint 1.100 de 
oameni apți de muncă. Colhozul cu
prinde fi sate și fiecare sat are școală, 
club, bibliotecă, radio, electricitate. 
Colhozul are și un spital. Gospodăria 
posedă 10.000 de capete de vite, 110 
tractoare, 80 combine, 90 autocamioa
ne, ateliere de reparații, întreprinderi 
auxiliare de construcții. Venitul colho
zului s-a ridicat în anul 1959 la 19 mi
lioane de ruble. Un mecanizator are un 
cîștig mediu lunar de 800—1.000 ruble, 
un îngrijitor de animale cîștigă 
700—800 ruble.

Nu-i nimic că unii n-au nici o spe
cialitate, scrie mai departe Stupnikov

în răspunsul său. Ii învățăm noi! In 
colhoz funcționează cursuri de tracto
riști și combineri. Fostul ostaș Alexei 
Demeșev a urmat cursurile din colhoz 
și acum este unul din cei mai buni 
combineri. El s-a însurat aici și col
hozul i-a dat o casă, cu un lot de pă- 
mint pe lingă gospodărie.

Consiliul de conducere al colhozului 
a liotărit să dea ostașilor cite t.000 de 
ruble pentru instalare. Celor care vor 
veni cu familiile sau se vor statornici 
în colhoz, li se va da o casă cu lot 
personal și vite.

Colhozul „Priamurie" așteaptă întă
riri din minată, pentru a și spori co
lectivul de muncă. Alte colhozuri și 
sovhozuri din regiune așteaptă și ele 
asemenea întăriri.

Pe păminturile înțelenite din ținutul 
Amurului iau ființă, in prezent, potrivit 
unei hotăriri a guvernului, 24 de noi 
sovhozuri. Pentru ridicarea acestor gos
podării va fi nevoie de mii de brațe 
tinere.

Anthulla Nicolla, 
membră a coopera
tivei agricole „Gră
dina Moscovei** din 
localitatea Lukove 
(R. P. Albania), 
este renumită pen
tru recoltele de ci
trice pe care le ob
ține in fiecare an.

Folosirea izvoarelor termale 
la cultivarea legumelor timpurii 

în R. P. Ungară
Izvoarele termale din Ungaria 

creează condiții unice în Europa pen
tru cultivarea legumelor timpurii. 
Conform calculelor specialiștilor, iz
voarele folosite deja în scopuri cu
rative și în alte scopuri, ar permite 
cultivarea zarzavatului în sere calde 
pe o suprafață de 100.000 m.p. Pune- 
Tea în exploatare a altor surse ar 
permite încălzirea a cel puțin 500.000 
m.p. de sere.

Folosirea acestor ape termale a în
ceput abia acum cîtiva ani, dar cul
turile legumicole încălzite pe această 
cale se și întind pe 29.000 m.p., cifră 
care va crește la peste 40.000 m.p. 
pînă în anul 1965. Legumele timpurii 
cultivate în aceste sere se și găsesc 
pe piețele Budapestei oa și Pe piețe
le a numeroase țări europene.

Bl PlfTl UOTBRf
• Comitetul de Stat al Planificării 

al U R.S S. lucrează în prezent proiec
tul planului general de perspectivă de 
dezvoltare a economiei Uniunii Sovie
tice pe 15—20 ani.

• In cursul vizitei lui A. I. Mikoian 
in Cuba, a fost încheiat un acord prin 
care U R.S.S. acordă republicii Cuba 
un credit de 100 milioane dolari. Cu 
ajutorul acestui împrumut, Cuba va 
putea cumpăra utilaj, mașini și mate
riale. Dacă va fi necesar, in cursul 
an'lor 1961—1964, in cadrul acestui 
credit, U. R.S.S va acorda Cibei șt a- 
jutor tehnic pentru construirea de uzi
ne și fabrici.

• Primul ministru al Indiei, Nehru, 
l-a invitat pe Ciu En-lai, premierul 
Consiliului de Stat al R. P. Chineze, 
să facă o vizită la Delhi. Scopul aces
tei vizite este acela de a discuta îm
preună posibilitățile de reglementare 
pașnică a divergentelor de frontieră 
dintre cele două țări.

• In întreaga Germanie occidentală 
au loc adunări în care populația cere 
înlăturarea lui Oberlănder din guvern. 
Asemenea adunări au avut loc la 
Munchen, Lohr-am-Mein și în alte lo
calități.
• Walter Nash, primul ministru al 

Noii Zeelande va face, în aprilie 1960. 
o vizită oficială in U.R.S.S.

• Ca urmare a efectuării experien
ței cu bomba atomică în Sahara, care 
a adus mari prejudicii Marocului, gu
vernul acestei țări a făcut cunoscut 
guvernului francez că a denunțat acor
dul cu privire la relațiile diplomatice 
cu Franța. In nota sa diplomatică, gu
vernul marocan arată că explozia bom-

bei atomice la Reggane este o acțiune 
inamică față de Maroc.

• Agențiile de presă au publicat 
numeroase știri din care reiese că zia
rele turcești de opoziție condamnă cu 
asprime acordul militar turco-ameri- 
can. Unul dintre aceste ziare, „Ulus", 
califică acest acord drept un amestec 
în treburile interne ale Turciei.

• In ultimele zile, în satele Italiei 
au avut loc mari demonstrații ale țăra
nilor cu pămînt puțin șt ale dijmașilor 
împotriva impozitelor mari și a condi
țiilor grele de dijmă. Numărul țăranilor 
care au manifestat se ridică la sute de 
mii.

• In ziua de 16 februarie, patru 
avioane ciankaișiste au pătruns pe te
ritoriul R. P. Chineze. Fiind întimpina- 
te de avioanele de patrulă ale Chinei 
Populare, avioanele ciankaișiste au 
deschis focul, lansind două proiectile 
teleghidate „Sidewinder" de fabricație 
americană. Avioanele armatei populare 
chineze au deschis focul și au alungat 
avioanele ciankaișiste. Unul dintre a- 
ceste avioane a fost avariat.

• Ziarul francez „Le Figaro” a a- 
nunțat că pe teritoriul Franței există 
patru lagăre unde sint definuti, pe 
timp nelimitat, 5.800 algerieni care au 
luat parte la lupta de eliberare națio
nală sau sint bănuiți că simpatizează 
această mișcare.

• După ce și-a încheiat vizita fă- 
cută în Cuba, A. I. Mikoran, prim 
vice-președinte al Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S., a pleoat spre tară. 
In drum spre patrie, A. 1. Mikoian 
și persoanele care îl însoțesc s-au o- 
prif la Oslo, unde au făcut o vizită 
guvernului norvegian.

R. P. BULGARIA

MARI LUCRĂRI DE IRIGAȚIE
In cursul anului trecut, cooperativele 

agricole de muncă din R. P Bulga
ria au amenajat 713 mici rezervoare 
de apă, au construit 612 stații de 
pompare și au săpat 17.000 km. de 
canale de irigație, ceea ce a permis 
să se sporească suprafețele irigate cu 
2 milioane decari (1 decar = 0.1 ha), 
adică aproape cu o treime.

Anul acesta suprafețele irigate din 
țară vor crește cu alte 2 milioane de
cari. In unele locuri cooperativele a- 
gricole construiesc în comun instala
ții hidroameliorative, care vor permite 
irigarea a zeci și sute de mii de de
cari de pămînt. Astfel, marele sistem 
de irigație din Vita va furniza apă 
unei suprafețe de 500.000 decari. In 
districtul Ruse s-a început de curînd 
construirea sistemului de hidroamelio
rații intercooperatist „Giuliunița-Țe- 
novo", cu ajutorul căruia se vor asana 
peste 10.000 și se vor iriga 12.000 de
cari de pămînt.

In continuarea vizitei pe care o 
face în cele patru țări ale Asiei de 
sud-est, tovarășul N. S. Hrușciov, pre
ședintele Consiliului de Miniștri al 
Uniunii Sovietice, a sosit în ziua de 
16 februarie în Birmania. înaltul oas
pete a fost primit de conducătorii 
țării gazdă și de locuitorii orașului 
Rangoon în mod deosebit de călduros. 
„Vă salutăm — a spus U Win Maung, 
președintele Uniunii Birmane, în cu- 
vîntarea rostită la sosirea lui N. S. 
Hrușciov — ca pe un prieten care a 
venit din nou la noi în scopul întă
ririi relațiilor de prietenie existente 
între cele două țări ale noastre, re
lații la făurirea cărora ați contribuit 
în timpul primei dvs. vizite".

Pe întreg drumul de la aeroport 
pînă la palatul în care este găzduit, 
șeful guvernului sovietic a fost în- 
tîmpinat de o mare mulțime de oa
meni. Automobilul în care se afla 
N. S. Hrușciov a fost nevoit să o- 
prească în dreptul universității din 
Rangoon din cauza mulțimii compac
te — iar studenții adunați acolo i-au 
oferit înaltului oaspete flori.

Vizita lui N. S. Hrușciov în Bir- 
mania, convorbirile dintre el și con
ducătorii Uniunii Birmane servesc 
cauzei întăririi colaborării strînse 
dintre Uniunea Sovietică și Uniunea 
Birmană în interesul celor două țări, 
în interesul păcii in lumea întreagă. 
Poporul Uniunii Sovietice e un prie
ten sincer al poporului birrnan. El a 
nutrit totdeauna și continuă să nu
trească o simpatie sinceră față de

lupta curajoasă a poporului birrnan 
pentru consolidarea independenței po
litice și economice, pentru întărirea 
păcii în întreaga lume.

Uniunea Sovietică salută politica 
externă de pace a Birmaniei, care — 
așa cum sublinia N. S. Hrușciov în- 
tr-una din cuvîntările sale — „aduce 
o contribuție de preț la cauza comu
nă". Adoptarea de către parlamentul 
birrnan in anul 1957 a unei rezoluții 
cu privire la dezarmare, la interzice
rea producerii și experimentării ar
melor atomice, cu hidrogen și ar
melor rachetă, sprijinirea de către 
Birmania a propunerii soviet'ce <u 
privire la dezarmarea generală și to
tală, prezentată la O.N U., dovedesc 
că Uniunea Birmană este vital inte
resată în rezolvarea celor mii însem
nate probleme ale zilelor noastre.

Uniunea Sovietică și guvernul său 
a arătat tovarășul N. S. Hrușciov, 
manifestă multă înțelegere și simpa
tie față de lup‘a poporului și guver
nului Birmaniei pentru întărirea in
dependenței și suveranității sale, pen. 
Iru avîntul economiei naționale și 
culturii și sin! totdeauna gata să a- 
corde prietenilor lor birmani un aju
tor și sprijin frățesc în această operă.

Dragostea și căldura cu care șeful 
guvernului sovietic a fost înconjurat 
tot timpul cît s-a aflat în scurta sa 
vizită făcută în Birmania dovedesc 
încă odată că, la rîndul său. poporul 
birrnan acordă o înaltă prețuire rela
țiilor de prietenie cu marele popor 
sovietic.

O „duminica sportiva14 
la Ciorogîrla

Pentru încetarea definitivă 
a experiențelor 

cu arma nucleară

Acum, pe timpul iernii, asociațiile 
sportive din mediul sătesc se preocupă 
intens să organizeze diferite competiții 
sportive de masă, la care sînt antre
nați numeroși tineri și tinere. In spe
cial, aceste competiții sînt organiz te 
sub forma de „duminici sportive", cu- 
prinzînd întreceri la tenis de masă, 
șah, trintă, tir, gimnastică etc.

„Ele capătă un caracter mai festiv 
și se bucură de un deosebit interes în 
rîndurile tinerilor țărani muncitori", ne 
spunea intr-o discuție avută recent 
tov. N. Ștefănescu, tehnician al
U. C.F.S. raionul Domnești.

Intr-adevăr, acest lucru l-a confir
mat și „duminica sportivă" organizata 
săptămîna trecută în comuna Cioro
gîrla. unde s-au întrecut tineri și ti
nere din Bolintin Vale, Cornetu, Dom
nești, Mihăilești, Grădinari și din co
muna gazdă.

Programul sportiv de aici a fost bo
gat și a prilejuit întreceri pasionante. 
La concursul de tenis de masă au par
ticipat 10 echipe formate din cite 3 
concurenți (doi băieți și o tată). Mai 
bună, echipa asociației sportive „In- 
frățirea“-Boliritin Vale I. formată din
V. Pîrvulescu, R. Dumitru și Teofila 
Anghel, iau reușit să ocupe primul loc.

Interesante au fost și întrecerile la 
șah, unde s-a dat o luptă foarte strîn
să între echipele asociațiilor sportive 
„Infrățirea"-Bolintin Vale I și „Recol
ta" Ciorogîrla I. Pînă la urmă, gaz
dele au fost întrecute cu o jumătate de 
punct. Prima echipă din Bolintin Vale 
a acumulat 15 puncte iar formația din 
Ciorogîrla a obținut 14,'/2 puncte.

Printre numele evidențiate în foile 
de concurs se numără: Carmen Da
mian, Clemansa Dănăilă (Bolintin Va
le) M. Părăianu, V. Nicolae (Cioro
gîrla), Gh. Dincă (Grădinari) etc.

In programul sportiv a figurat și un 
concurs de trîntă, disciplină sportivă 
care se bucură de o mare popularitate 
la sate. Concursul de trîntă, care s-a 
desfășurat în sala căminului cultural, 
unde au avut loc, de altfel șt întrece
rile de șah și tenis de masă — a fost 
cîștigat de echipa asociației sporti*M| 
Recolta-Ciorogîrla. Pe locul II s-a ci™ 
sat echipa asociației sportive „înfră
țirea".Bolintin Vale, iar locul III a fost 
ocupat de echipa asociației sportive 
„Recolta“-D<>mnești.

La aceste întreceri o frumoasă com
portare au avut: Marin Ivan (Cioro
gîrla), Constantin Netedu (Bolintin 
Vale), Victor Mirea (Domnești). Pro
ptind de faptul că timpul era frumos, 
în încheierea acestei „duminici sporti
ve" s-a disputat pe terenul de sport și 
un meci de fotbal între echipa „Re
colta “-Domnești, care activează în cam
pionatul regional și „Recolta" Ciorb- 
girla din campionatul raionului Dom
nești. Victoria a revenit cu 1-0 echipei 
gazde.

Astfel, că cei din Ciorogîrla ca și 
tinerii din comunele menționate mai 
sus au petrecut o frumoasă „duminică 
sportivă". Ei și-au propus să inițieze' 
cît mai multe manifestări sportive de 
acest gen, pentru care au nevoie de un 
sprijin mai mare din partea consiliului 
raional U.C.F.S. Domnești.

M.L.

R. P MONGOLA

O gospodărie 
de stat fruntașă

Gospodăria de stat Harhorin din ei- 
macul Uburhangai, este una din cele 
mai tinere din R. P. Mongolă. Cu 
toate că această gospodărie de stat 
există numai de trei ani, de pe acum 
s-a făcut cunoscută în țară prin suc
cesele obținute în dezvoltarea agri
culturii. Anul trecut, gospodăria de 
stat Harhorin și-a extins suprafețele 
însămînțate cu 45 la sută în compa
rație cu anul precedent, a efectuat în- 
sămîntările în 10 zile și a terminat 
campania de recoltare în 16 zile. A- 
proximativ 50 la sută din întreaga 
recoltă a fost strînsă prin metoda în 
două faze. De ne fiecare hectar s-au 
recoltat 14,8 chintale de grîu. 11,2 
chintale de orz și 16,9 chintale de o- 
văz, depășind ou 70 la sută sarcinile 
de plan în ce privește producția la 
hectar. Gospodăria de stat Harhorin 
a predat statului peste 10.000 tone 
de cereale.

Lucrătorii gospodăriei au economi
sit cite 25 tugrici la fiecare hectar în 
timpul însămmțărilor și au redus cu 
16 la sută prețul de cost al fiecărui 
chintal de cereale.

Gospodăria de stat Harhorin și-a 
propus să extindă în anul curent su
prafața însămînțată cu 29 la sută și 
să însămînțeze 21.000 ha cu semințe 
de soi.

Lucrătorii gospodăriei de stat, pre- 
gătindu-se în vederea însămînțărilor 
de primăvară lucrează la reparația 
utilajului agricol. Parcul de mașini al 
gospodăriei cuprinde peste 80 trac
toare, aproximativ 50 combine și pes
te 200 alte mașini agricole.

In cei trei ani ai existenței sale 
gospodăria de stat Harhorin și-a de
pășit cu regularitate sarcinile de 
plan. Anul acesta ea a ocupat locul 
al doilea printre gospodăriile de stat 
ale țării. Aici a apărut prima brigadă 
de muncă socialistă din agricultura 
R. P. Mongole.

După cum se știe, Ia Geneva, au 
loc lucrările Conferinței celor trei pu
teri in problema încetării experiențe
lor cu arma atomică și nucleară. In 
ciuda dorinței tuturor popoarelor care 
cer să se înceteze pentru totdeauna a- 
ceste experiențe, la 11 februarie, de
legatul S.U.A. a prezentat o propu
nere care prevede să se treacă Ia 
tratative cu privire la încheierea unui 
acord limitat, acord care de fapt pre
vede reluarea experiențelor cu arma 
nucleară. E clar că aceste propuneri 
n-ar rezolva nimic, ci, dimpotrivă, ar 
duce la o mai febrilă cursă a înar
mărilor.

Arătînd lipsurile acestei propuneri 
americane și urmările ce le-ar putea 
avea, reprezentantul sovietic la con
ferință, S. K. Țarapkin, a făcut noi 
propuneri menite să înlăture piedicile 
create de S.U.A. în calea tratativelor. 
El a declarat că U.R.S.S. este gata 
să accepte ca în stadiul inițial al 
activității organizației de control, în 
decurs de 2—3 ani, echipele de ins
pecție pentru cercetarea la fața locu
lui a fenomenelor suspecte de a fi 
explozii nucleare să fie trimise în li
mitele unor cote anuale, asupra că
rora să cadă de acord, și in baza ce
lor mai simple criterii. După părerea 
Uniunii Sovietice, un astfel de crite

riu ar fi stabilirea locului fenomenu
lui potrivit datelor furnizate de mai 
multe posturi de control, pe o supra
față de aproximativ 200 Km pătrați 
în conformitate cu recomandările din 
1958 a Conferinței de la Geneva a 
experților. In zona litoralului oceane
lor și mărilor, stabilirea locului va 
putea fi făcută pe o zonă mai mare.

Noua propunere sovietică prevede, 
de asemenea, ca în cursul perioadei 
de 2—3 ani, cînd vor fi aplicate cri
teriile simplificate, propuse de 
U.R.S.S., comisia de control să poa
tă elabora și preciza un complex de

criterii mai riguroase, criterii care să 
permită deosebirea cu exactitate a 
exploziilor nucleare subterane, față 
de cutremurele naturale.

Noile propuneri ale Uniunii Sovie
tice dovedesc dorința înflăcărată a 
guvernului sovietic de a se ajunge la 
încheierea cît mai grabnică a unui 
tratat cu privire la încetarea tuturor 
experiențelor cu arma atomică. Gu
vernul sovietic dorește cu ardoare să 
înlăture primejdia ce plutește asupra 
întregului glob pămîntesc. Dorința lui 
corespunde întrutotul dorinței întregii 
omeniri.

Așa după cum arată minuta ședin
ței din 16 februarie a Conferinței de 
la Geneva, asupra propunerilor sovie
tice nu există divergență între oa
menii de știință sovietici și americani. 
Cu excepția cîtorva articole care au 
mai rămas nepuse de acord, toate 
propunerile sovietice au fost încu- 
vuilnțate de savanții occidentali. Des. 
pre propunerile sovietice, însuși Ei
senhower a declarat că ele constituie 
„un pas înainte".

In legătură cu încheierea unui a- 
cord privitor la încetarea experiențe, 
lor cu arma atomică se pune acum o 
singură întrebare: Doresc puterile *- 
pusene, în mod sincer, încetară# de
finitivă a experiențelor cu art»« nu
cleară sau sînt întocmai ca aceia ««re 
caută noduri în papură ? Dacă doresc 
cu adevărat să se ajungă la înțele
gere, acordul va fi încheiat în mod 
sigur. Dacă, dimpotrivă, urmăresc 
doar discuții pentru a înșela popoa. 
rele, vor născoci noi și noi pretexte, 
ca să le prelungească la infinit. In 
cazul acesta, ca să folosim o altă zi
cală din popor, conducătorii puterilor 
apusene „își vor tăia singuri crean
ga de sub picioare". Popoarele vor să 
trăiască în pace, să-și făurească un 
viitor fericit și nu vor îngădui nimă
nui să abată asupra lor un cataclism 
atomic.
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Calea sigură a păcii:
Dezarmarea generală și totală

De curînd, a avut loc, la Moscova, 
Conferința pentru dezarmare a re
prezentanților vieții publice sovietice. 
Această conferință a elaborat o rezo
luție, prin care cheamă puterile occi
dentale să urmeze exemplul Uniunii 
Sovietice, care și-a redus unilateral 
forțele sale armate cu încă 1.200.000 
de oameni.

In apelul său, Conferința pentru 
dezarmare a reprezentanților vieții

In Iran

N-au nici atît cît să-și hrănească măgarii
în presa iraniană au apărut o se. 

rie de articole critice la adresa gu
vernului în legătură cu faptul că în 
unele provincii ale țării, din lipsă de 
nutreț, țăranii se văd nevoiți să-și 
taie vitele, înfundîndu-se astfel și mai 
mult în mizerie.

Intr-un articol semnat de H. Ellahi, 
autorul, vorbind despre situația po
porului iranian, ironizează asigurările 
liniștitoare date de autorități. „Din 
fericire, scrie autorul articolului, m-au 
liniștit propaganda la radio și decla
rațiile unor miniștri, potrivit cărora, 
sub conducerea actualului guvern, via. 
ța poporului iranian și îndeosebi a ță
ranilor se îmbunătățește și va ajunge 
la o asemenea înflorire, îneît oameni 
din răsărit și apus, din miază-noap- 
te și miază zi, din lumea întreagă, vor 
năzui spre o viață ca aceea de la noi. 
Aceasta mi-a risipit temerile în legă
tură cu urmările dezastruoase ale vie. 
ții pe care o duc țăranii, viață care 
nu le îngăduie nici măcar să-și hră-

nească măgarii. Am mulțumit Domnu
lui că prin grija acestui guvern, via
ța oamenilor e ceva mai bună decît 
viața dobitoacelor înfometate".

publice sovietice sprijină, de aseme
nea chemarea Consiliului Mondial al 
Păcii de a se uni toate forțele popoa
relor, în vederea dezarmării generale 
și totale. Ea salută ideea dezarmării 
generale și totale, exprimată la în- 
tîlnirea Est-Vest care a avut loc la 
Londra și la care au participat 16 
state.

Rezoluția arată totodată că opinia 
publică din U.R.S.S. se alătură opi
niei publice mondiale care condamnă 
efectuarea experienței cu bomba ato
mică franceză în Sahara. Ea subli
niază că trebuie să se încheie un a- 
cord în vederea interzicerii experien
țelor subterane cu arma nucleară și 
cere guvernului S.U.A. să nu se mai 
opună încheierii acestui acord.

Conferința face un călduros apel la 
toate guvernele și toate parlamentele 
din toate țările, să acționeze pentru 
încheierea unui acord cu privire la 
dezarmare.

PIEIRE CAUZATE DE 
BOU,ACCIDENTE

Pe lingă premiile de
2000, 1000, 500,200, 100, 50, 25 și 6 lei 
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